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“Мерките за намаляване 
на цените на храните, обя-
вени от служебния кабинет, 
няма да свършат работа. Ре-
шението е таван на цените 
на продуктите от потреби-
телската кошница”, заяви 
лидерът на БсП корнелия 
нинова. 

тя предлага в цената да 
се включат разходи за про-
изводство, транспорт и 10% 

печалба. “всичко друго от-
горе е спекула. спекулата 
не се бори с информационен 
сайт, а със здрава ръка. ви-
жте какво направи гръцкото 
правителство. сложи таван 
на цените по описания по-
горе начин. който ги нару-
ши, му се отнема лицензът 
и разрешителните за произ-
водство и търговия. Резул-
татът там е налице”, катего-

рична е нинова.
Междувременно от Ми-

нистерството на икономи-
ката заявиха, че започват 
масирани проверки на тър-
говските вериги заради от-
четени от тях свръхпечалби. 
По-късно от хипермаркети-
те опонираха, че не е е про-
фесионално да се обобщава. 
От бизнеса пък призоваха 
управляващите за анализ за 

цените на храните. 
всяко едно завишение на 

цените на стоките, което не 
може да бъде разумно обяс-
нено и за което не може да се 
докаже, че е следствие на па-
зарни процеси, да бъде санк-
ционирано като нелоялна 
търговска практика. За такава 
промяна в законодателството 
настояха от комисията за за-
щита на потребителите.

Унизително
Кабинетът се меси в изборите

трябва да има таван
на цените на храните
Спекулатанесеборисинформационенсайт,
асъсздраваръка,заявилидерътнасоциалистите
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Изпълнителното бюро на БСП подаде сигнал за недопустимо вме-
шателство в изборите на 2 април. В него се цитират непремерени из-
казвания по адрес на партията на Крум Зарков и Атанас Пеканов.

а пресконференция на служебния 
външен министър, посветена и на изде-
вателството над трима българи на ма-
кедонския ГкПП “Деве баир”, нико-
лай Милков зае обичайната безлична 
позиция, така присъща на балканската 
ни политика, но затова пък лоялна на 
евроатлантическите партньори.  

Оправдавайки се за светкавично-
то връщане, под американски натиск, 
на временно отзования в софия наш 
посланик в скопие, той заяви: “нео-
снователни са  твърденията, че заради 
натиск отвън сме върнали посланика 
си в скопие Ангел Ангелов.”

“Решението да се върне нашият 
посланик автоматично следваше от 
разговора, който проведе премиерът 
Гълъб Донев с колегата си Димитър 
ковачевски, няма как и когато ви-
цепремиер е на визита там на такова 
ниво (Демерджиев) да няма посла-
ник...”, заяви николай Милков.

“неоснователните твърдения” са 
всъщност моя позиция, изнесена както 
в “Политически некоректно” на БнР, 
така и във Фейсбук. тогава казах, че 
броени часове след императивната 
позиция на говорителя на Държав-
ния департамент за “прекратяване на 
реториката” между софия и скопие 
и “осигуряване на европейска перс-
пектива за сР Македония”, Ангелов 
светкавично бе върнат в македонска-
та столица. и пак ще повторя - това е 
най-голямото унижение за диплома-
цията ни в последните 33 години!

Н

Велизар ЕНЧЕВ

Стр. 13

От летище “Враждебна” вчера сутринта излетя самолет “Спартан” със служители 
на дирекцията “Пожарна безопасност и защита на населението”, които ще окажат помощ 
на пострадалите от земетресението в Турция. Жертвите от труса достигнаха 11 000

вкадър

софия хвърля 
26,5 млн. лв. 
за изгаряне 
на сметта си

нбКм връчи
наградите
„дарител
на годината”

Снимкабта

Стр. 9

бас: да Кажем 
не на опитите 
за реабилитация 
на ген. луКов

няма да
има инсулин
за 4000 
диабетици

бсп ще защити
българсКото
розово масло
в брюКсел

Стр. 4 и 7

корнелиянинова:
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Столичната община търси на кого 
да даде поредните милиони левове за 
изгаряне на остатъците от прерабо-
тения боклук на града. Става дума за 
близо 100 000 тона от така наречено-
то РДф гориво, което се произвежда 
от Завода за преработка на отпадъци и 
няма къде да се оползотвори или скла-
дира. Затова от години то се приема от 
циментови заводи, като за това София 
им плаща, отделно се дават милиони и 
за самия превоз.

Според поредната обществена по-
ръчка общината търси кандидати по пет 
позиции за изгаряне на РДф горивото, 
образувано от дейността на завода на 
площадка “Садината” в с. Яна. На спе-
челилите търговете ще бъдат заплатени 
общо над 26,5 млн. лева за една година 
с възможност поръчката да бъде удъл-
жена. За изгарянето на 40 000 тона РДф 
например ще бъдат дадени 13,2 млн. 
лева по най-скъпата обособена позиция. 
Боклукът е балиран и фолиран. Оферти 
се приемат до 6 март. 

Последните обществени поръч-
ки за тази дейност бяха през 2019 и  
2020 г., като по някои от тях не се на-

мериха кандидати и процедурите бяха 
подновявани. в края на 2019 г. напри-
мер 30 млн. лева бяха разпределени 
между две фирми, като едната бе свър-
зана с Христо ковачки. Срещу тази 
сума циментовият завод “Холсим” 
се ангажира да изгаря по 80 000 тона 
РДф на година, а  обединението “БДт 
Садината”, което включва две топло-
централи, да поеме други 70 000 тона 
на година за период от три години. 

РДф отпадъкът ще продължи да се 
превозва из цялата страна, докато не 
бъде построена инсталацията за изга-
рянето му, която е планирана до теЦ 
“София” за 160 млн. евро. Напредък 

по изграждането й обаче няма и проек-
тът е пред провал. Миналата година от 
общината заявиха, че продължават да 
работят по него въпреки забавянията 
заради съдебни дела. Появиха се обаче 
съмнения, че България ще загуби част 
от безвъзмездните средства за проекта, 
тъй като не може да се справи с поста-
вения срок. 

Преди две седмици пък върховни-
ят административен съд окончателно 
отмени резултатите от търга на “топ-
лофикация София” за строител на ин-
сталацията. той бе спечелен от обеди-
нението “RDF файърд Пауър Плант 
София 2021”, в което влизат българска, 
три китайски и турска фирма.

От много организации продължа-
ват да настояват инсталацията да не се 
строи заради екологични проблеми. 

ЦИк започна да приема 
документи за регистрация 
на партиите и коалициите 
за участие в предсрочните 
парламентарни избори на 
2 април. крайният срок за 
подаване на заявление за 
регистрация е до 17 часа 
на 15 февруари.

За да бъдат регистри-
рани, партиите и коалици-
ите трябва да внесат 2500 
подписа, както и депозит 
от 2500 лева. Също така 
трябва да бъдат представе-
ни и заверени финансови 
отчети на политическите 
формации, реши ЦИк.

Районните избирател-
ни комисии незабавно след 
назначаването си приемат 
решение, с което опреде-
лят срока за подаване на 
документи за регистрация 
на инициативните комите-

ти за участие в изборите. 
Приемането на книжата 
започва на 13 февруари в 
9,30 ч., всеки календарен 
ден, като крайният срок е 
17 ч. на 20 февруари или 
40 дни преди изборния 
ден. За регистрация на 
всеки инициативен коми-
тет РИк приема отделно 
решение и издава удосто-
верение.

ЦИк възлага на ГД 
“ГРАО” в Министер-
ството на регионалното 
развитие и благоустрой-
ството да извърши про-
верка на регистрираните 
кандидати в изборите за 
народни представители. 
те трябва да имат навър-
шени 21 години, да ня-
мат друго гражданство 
освен българско, да не са 
поставени под запреще-

ние и да не изтърпяват 
наказание “лишаване от 
свобода”.

На 1 март до 14 ч. ра-
йонните избирателни ко-
мисии изпращат на ЦИк 
писмено потвърждение, 
че въведените данни за 
кандидатските листи съ-
ответстват на взетите ре-
шения за регистрация на 
кандидатските листи и 
одобрените с решение на 
РИк промени в тях.

 ЦИк проверява дали 
кандидатът за народен 
представител е регистри-
ран от повече от една пар-
тия, коалиция или инициа-
тивен комитет и дали той 
е регистриран в повече от 
два многомандатни из-
борни райони. Проверката 
птрябва да приключи до 5 
март 2023 г.

За 25,1% или една чет-
върт от българите 80-те 
години на миналия век са 
най-доброто десетилетие. 
Седемдесетте са най-хуба-
вото време според 13,9% 
от запитаните, следвани от 
деветдесетте, които са най-
добрите за 13,6%. Първото 
десетилетие на този век се 
нрави на 13,3%, а второто - 
на 12,2%. това показва про-
учване на “Галъп интерне-
шънъл болкан” по поръчка 
на “капитал”. Изследването 
е проведено “лице в лице” с 
таблети между 20 и 27 сеп-
тември 2022 г. сред 1009 
пълнолетни българи. 

Респондентите на възраст 
между 46 и 65 години въз-

приемат осемдесетте като 
най-доброто време в много 
по-голяма степен в сравне-
ние с по-младите или пък с 
най-възрастните.

Най-обичано е десети-
летието на младостта, сочи 
проучването. Поколението, 
което в най-голяма степен 
свързва десетилетието на 
диското с усещането за най-
доброто време са именно 
респондентите на възраст 
над 66 години, коментират 
социолозите. По-младите по-
коления до 35 години изразя-
ват в много по-малка степен 
сантименти към този период, 
защото нямат свои спомени. 

Хората между 36 и 45 го-
дини, от които се очаква в 

най-голяма степен да възпри-
емат 90-те години като най-
добри, са раздвоени. Същото 
важи и за поколението между 
26 и 35-годишна възраст. Над 
две трети от запитаните меж-
ду 26 и 35 години не могат 
да преценят кое десетилетие 
е най-добро за тях, една пета 
от запитаните между 36 и 45 
години - също.

Десетилетията на новото 
хилядолетие са най-добре 
оценени от най-младите до 
25-годишна възраст. Сред 
тях са и най-високите дялове 
на отговори “не мога да пре-
ценя”. вероятно очакванията 
сред младите са, че най-до-
брото десетилетие предстои, 
коментират социолозите.

трима души, свързани с “Булгаргаз”, ще бъдат обвинени за длъж-
ностни престъпления за над 88 млн. лв. Подведени под отговорност 
са бившият министър на енергетиката от квотата на ИтН в правител-
ството на кирил Петков Александър Николов, бившият изпълните-
лен директор на “Булгаргаз” Людмил Йоцов и зам.-министърът на 
енергетиката в правителството на ПП Данаил Николов. Предмет на 
разследването са доставки на газ и свързаните с тях обстоятелства.

Александър Николов и Людмил Йоцов са обвинени за умишле-
на безстопанственост. Бившият министър е трябвало да упражнява 
контрол над работата на тогавашния шеф на “Булгаргаз”, назначен 
от правителството на кирил Петков. Данаил Николов е обвинен за 
престъпление по служба. Скандалите за алтернативните доставки 
започнаха малко след като “Газпром” на 27 април 2022 г. спря ру-
ския газ за България. Основните обвинения бяха за непрозрачност. 
тогавашното ръководство на компанията, оглавявано от Людмил 
Йоцов, обясняваше, че е събирало оферти след изпратени писма до 
12 търговци. Правителството на кирил Петков беше обвинявано, 
че щетите от сделките са 200 млн. евро и че скъпият газ, който пак 
е руски, е заради посредниците. 

София хвърля нови 26,5 млн. лв.
за изгаряне на боклука си
ИнсталациятазаоползотворяваненаРДФгоривотоепредпровал,
Столичнатаобщинащепродължавадаразнасяизстранатаотпадъка

За 25% от българите 80-те 
години на миналия век 
са най-доброто десетилетие

Обвиняват трима от 
кабинета на Кирил Петков 
за длъжностно присвояване 
за над 88 млн. лева

Започна регистрацията на партиите 
и коалициите за участие във вота на 2 април
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на12.2.2023г.(неделя)от11.00ч.

смаршрутотПаметникананезнайниявоин,
поул.„Г.с.раковски“,бул.“Царосвободител“

доПрезидентството.

заповядайтезаеднодакажем:
Ненавойната!Ненафашизма!

шествиеподнадслов
„ХОРА,БДЕТЕ-НЕНАФАШИЗМА”

(АНТИЛУКОВМАРШ)

 "бСП ще защити на европейско ниво българ-

ското розовото масло. Съхраняването и развитие-

то на розопроизводството и розопреработването е 
изключително важен въпрос в розовата долина и 
част от политиките на бСП за запазване на родното 
производство. вече имаме Закон за маслодайната 
роза. Да, той трябва да бъде прецизиран, но пък 
дава възможност държавата да защитава сектора", 
написа бившият депутат от "бСП за българия" 
веска Ненчева в социалната мрежа.

възмущението на Ненчева е по повод ескали-

ращо напрежение в карловския край около пис-

мо, с което се сезира за предложение в брюксел за 
класифициране на розово масло и други етерични 
масла като химически вещества, а не като натурал-

ни продукти. това е изключително тревожно, ако е 
така, защото би ограничило приложението на ро-

зовото масло в хранителната, козметичната и фар-

мацевтичната индустрия и би рефлектирало върху 
розопроизводтвото в българия, алармира Ненчева.

По думите й народните представители от леви-

цата веднага са потърсили информация от своите 
евродепутати. "те проследиха много внимателно 
законодателния процес. информирали са за казу-

са своите колеги от други държави членки. Пред-

ставителите на бСП в европейския парламент са 
в контакт с европейската комисия, откъдето към 
момента няма предложено такова законодателство 
или инициатива за подобно", заяви тя. 

"За кратко време проведох интензивни разго-

вори и срещи с розопроизводители и розопрера-

ботватели. една част от тях са обезпокоени, ако 
това се окаже истина, и декларират, че заедно ще 
се борим за защита на българското розово масло и 
другите етерични масла, както сме го правили до-

сега", категорична е Ненчева, за която българската 
маслодайна роза е кауза.

тя призова, ако има такъв официален и кон-

кретен документ, той да бъде показан, за да бъдат 
предприети конкретни действия към европейската 
комисия. всичко друго го приемам като спекули-

ране с поминъка, труда и безпокойството на хората 
във време на икономическа криза и природни бед-

ствия, уточни Ненчева.
вярвам, че всяка партия в българия, която има 

избрани евродепутати, ще прояви разум, и ако 
милее искрено за защити емблемата на българия 
-  "маслодайната роза", ще бъде загрижена посто-

янно, а не само в предизборни кампании, комен-

тира Ненчева.

изпълнителното бюро на бСП 
подаде сигнал за поредното недо-

пустимо вмешателство в предсто-

ящите извънредни парламентарни 
избори на 2 април на служебния ка-

бинет на румен радев. Документите 
с конкретни данни за намесата са 
изпратени до бюрото за демократич-

ни институции и права на човека на 
ОССе, Парламентарната асамблея 
на Съвета на европа и Парламентар-

ната асамблея на ОССе.
в своя сигнал левицата припом-

ня междинния доклад на бДиПч за 
изборите напролет. в него ясно беше 
констатирано, че президентът и слу-

жебният кабинет са разпознаваеми в 
предизборната среда с критични изя-

вления, насочени главно срещу бСП, 
пише ръководството на партията и 
допълва, че това недопустимо поведе-

ние продължава и сега. Свидетелство 
за това са публичните изявления в 
национални медии на служебния ми-

нистър на правосъдието крум Зарков 
и вицепремиера атанас Пеканов.

Сигналът предоставя извадка от 
предаването "Защо, г-н министър?", 
излъчено на 5 февруари т.г. по бтв, 
в което служебният министър Зарков 
отправя негативни и неверни твър-

дения и внушения за състоянието, 

ролята, бъдещето и политиките на 
бСП. в свое участие в предаването 
"Панорама" на 3 февруари 2023 г. по 
бНт1 вицепремиерът Пеканов също 
изразява крайно негативно мнение 
срещу бСП, обвинявайки партията в 
популизъм, както и в липса на защи-

та на изконни леви ценности и идеи.
изпълнителното бюро на ле-

вицата определя тези изявления на 
служебните министри като грубо и 
недопустимо вмешателство във вът-

решнопартийните работи на бСП. 
"това е опит за нанасяне на имиджо-

ви щети на партията с цел повлиява-

не на изборния резултат и в ущърб 
на българската социалистическа 
партия. Нещо повече, такова пове-

дение на служебния кабинет води до 
дестабилизиране на партийната сис-

тема и разрушаване на демократиче-

ския политически процес", се казва 
още в сигнала.

ръководството на партията при-

помня, че съгласно конституцията 
една от основните задачи на всеки 
служебен кабинет е да проведе чест-

ни и прозрачни избори, а не намеса в 
тях. изразява се притеснение, че тен-

денциозното и негативно отношение 
на кабинета срещу бСП ще се засил-

ва с наближаване на изборите.

"Очаквам на конгреса да си 
начертаем бъдещите планове и 
да ги следваме. Очаквам да има 
и поредните неистови опити за 
истерия, но аз не видях да има 
писмо, в което да се дават кон-

кретни предложения. Хората, 
които са опозиция в момента, на 
какво са опозиция? На корнелия 
Нинова и ръководството или на 
социалните мерки и действията 
на бСП? Защото те говорят за 
доста десни мерки, като пло-

ския данък при Станишев", за-

яви бившият депутат от "бСП 
за българия" иван ченчев по 
бСтв. "Само бСП си отстоява 
политиките. в рамката на една 
година реализирахме поне десет 
леви мерки, които с години от-

стояваме", поясни той.
"членове на НС твърдят 

неща, които не отговарят на 
истината. къде видяхте 70 де-

легати, които са подменени? 
Смехотворно е да твърдят по-

добни неща", смята ченчев. 
По думите му тези действия са 
целенасочени и доказателство е 
бламирането на последното за-

седание на Националния съвет. 
"там лъсна и цялата картина. 
това е опасността партията да 
не се регистрира за изборите, 
което е непростимо. тук не е 
виновна Нинова, нито никой от 
ръководството", категоричен е 
той и определи т.нар. "вътреш-

на опозиция" като антиматери-

ята в бСП.
"Ние се гордеем, че сме най-

демократичната партия и всеки 
може да си изказва мнението, но 
не и когато се прекрачват гра-

ниците. От една страна едните 
се съобразяват с устава и ими-

джа на партията, а от другата 
виждаме непрекъснато опити 
да се въздейства, да се влияе 
върху психиката и симпатиите 
на избирателите и членовете на 
бСП", каза ченчев. 

По време на приемния ден на кмета на Троян Донка Михайлова в село 
Калейца заедно с читалищното настоятелство е обсъдено решението 
да се ремонтира къщата, дарена от проф.д-р Христо Браилски, и 
просветната институция да се премести в нея. Това би дало нов 
живот на читалищната общност, заяви Михайлова

ИванЧенЧев:

Очаквам конгресът да очертае 
бъдещето на левицата

весканенЧева:

Ще защитим на 
европейско ниво
българското 
розово масло
нямадапозволимтечнотонизлатодабъде
квалифициранокатохимическовещество,
заявибившиятдепутатотлевицата

БСП сигнализира ОССЕ и 
ПАСЕ за намеса на служебния 
кабинет в изборите
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"Срокът на годност" на 
панелните сгради у нас е из-

текъл отдавна. Става дума за 
около 14 300 сгради. Първите 
са построени през 50-те го-

дини на ХХ век, а съгласно 
българските стандарти екс-

плоатационният им период 
е около 50 години", преду-

преди строителният инженер 
владимир Жиянски. той оба-

че уточни, че ако постройките 
бъдат редовно проверявани, 
те могат да бъдат обитавани и 
по-дълго от този период.

големият проблем при 
панелното строителство е 
фактът, че по отношение на 
енергийната ефективност не 
са спазени изискванията и 
навсякъде се прави санира-

не, което касае единствено и 
само външна изолация, под-

черта инж. Жиянски. По ду-

мите му слабото място при 
този тип сгради е свръзката 
между вертикалните и хори-

зонталните стени.
"Най-уязвими при земе-

тресение се оказват първите 
етажи на панелните блоко-

ве - над монолитната част 
на строежа. Наложително е 
панелките да бъдат спешно 
проверени и ако се установи 
неточност - нарушаване на 
заварките между хоризонтал-

ните и вертикални панели, да 
бъдат разрушени. Не можем 
да бягаме от тази отговорност 

и да рискуваме живота на хо-

рата", категоричен е инж. Жи-

янски.
Сградите в София са про-

ектирани, за да издържат на 
земетресение с магнитуд до 
7,3, обясни проф. Петър Па-

влов, ръководител на Нацио-

налния център по сеизмично 
инженерство. По думите му 
България има изградена сис-

тема за контрол над проекти-

рането, строителството и екс-

плоатацията на постройките. 
"Проектирането се извършва 
от професионалисти, които 
спазват съответните норми. 
те трябва да притежават пра-

воспособност, която се добива 
след три години проектантски 
стаж. има технически кон-

трол от инженери. След това 
идва надзорна фирма. Следи 
се дали този проект се изпъл-

нява качествено. Осъщест-

вява се връзка между проек-

тантски процес и изпълнение. 
Преустройствените дейности 
също се одобряват", посочи 
проф. Павлов.

Земетресение с магнитуд 
3 по рихтер стресна жителите 
на Садово в 0,54 часа мина-

лата нощ. епицентърът е бил 
на 7,8 км северно от града, на 
143 км от София. Дълбочина-

та е била 12,5 км. "Няма данни 
за пострадали и материални 
щети. Повечето хора дори не 
са усетили земетресението", 
обясни кметът на община Са-

дово Димитър Здравков.
има остра нужда от спа-

сителни екипи, които да 
оказват помощ в турция, 
заяви министърът на от-

браната Димитър Стоянов 
пред журналисти в авиобаза 
"враждебна", откъдето вчера 
самолет "Спартан" замина за 
град адъяман в турция. това 
е петият полет, с който ввС 
изпраща още 20 служители 
на гД "Пожарна безопасност 
и защита на населението", 
които ще се включат в спаси-

телните дейности. 
Очаква се днес да има 

още един полет с медици, 
които да бъдат изпратени за 
адана, а в събота - още един 
или два полета. вероятно то-

гава ще има смяна на част от 
екипите - от аварийния отряд 
на Столичната община или 
от Планинската спасителна 
служба. Министерството на 
отбраната има готовност за 
двата самолета и очаква заяв-

ките от спасителните екипи. 
финансовите средства за спа-

сителните операции ще бъдат 
възстановени от европейския 
съюз, за което са подготвени 
необходимите документи. 

  �
Деси ВЕЛЕВА

единственият останал в София об-

щински дентален център ще получи 
голям заем, за да оцелее. той е в раз-

мер на 280 000 лева и бе гласуван от 
общинските съветници от комисията 
по здравеопазване към СОС, за да се 
покрият част от задълженията на дру-

жеството “Дентален център ІІ”. Дълго-

вете са дошли при вливането в него на 
закъсалия финансово “Дентален цен-

тър VІ” в средата на миналата година. 
така правоприемникът е поел активите 
и пасивите на другия център. Закрити-

ят вече дентален център е натрупал над 
100 000 лева дългове за заплати на пер-

сонал, над 32 000 лева към НаП, над 
92 000 лева задължения по Закона за 
местни данъци и такси, близо 20 000 

лева към “топлофикация София”.
За да се спаси новото дружество, 

което остава единственото общинско 
с тази специализация в града, директо-

рът му е поискал заем от 280 000 лева. 
той ще бъде изплащан 60 месеца. 

Центърът осигурява специализира-

на и първична извънболнична дентална 
помощ и производство на медицински 
и помощни средства.  

Столичната община ще отпусне це-

лева субсидия и за друга закъсала по-

ликлиника. ДкЦ ХVІ се намира в кв. 
“Ботунец”, където има висок процент 
на пациенти с прекъснати здравноо-

сигурителни права. в момента дру-

жеството не може да изплати сметки 
за електричество и затова ще получи 
целева субсидия, която общината има 
право да отпусне на лечебни заведе-

ния, намиращи се в райони с повишен 
здравен риск.

Десет нови детски площадки се из-

граждат в населените места на община 
тунджа. За целта са заделени 330 хил. 
лева от общинския бюджет. От две годи-

ни насам поетапно се подновяват всички 
стари и опасни съоръжения за игра в 44-
те села на общината, съобщи кметът ге-

орги георгиев.
Съоръженията за игра са предназначе-

ни за деца от три до 12 години. често на 
тях се забелязват дори възрастни, въпре-

ки монтираното в близост видеонаблюде-

ние, посочи кметът. “ако е необходимо 
ще поставяме и допълнително камери, 
за да ги опазим. Не може обаче на всеки 
100 метра - камери”, коментира георгиев. 
компромис с качеството и изискванията е 

недопустим, заради безопасността на де-

цата площадките струват “не малко пари”, 
подчерта кметът. “Неслучайно подчерта-

вам какви средства струва на всички нас, 
на тунджанските данъкоплатци изграж-

дането на тези площадки, за да ги пазим, 
всички заедно”, каза георгиев.

в момента се изграждат детски пло-

щадки в седем села - Межда, голям Ма-

настир, гълъбинци, Болярско, каравело-

во, Окоп, Маломир. Предстои да бъдат 
направени и в селата калчево, Ханово и 
Скалица.

всички места за игра в дворовете на 
детските градини в общината бяха подно-

вени миналата година по проект с евро-

пейско финансиране. 

Няколко разновидности на ин-

сулините Insuman на фармацев-

тичната компания Sanofi ще бъдат 
с нарушени доставки в следващите 
месеци заради производствени про-

блеми, довели до временна критич-

на ситуация на глобалното снабдя-

ване. това става ясно от съобщение 
на изпълнителната агенция по ле-

карствата до медицинските специа-

листи, съгласувано с европейската 
агенция по лекарствата, съобщи 
“Медиапул”. в България пробле-

мите с доставките са започнали от 
средата на януари и ще продължат 
до юли-ноември, като ще засегнат 
няколко вида продукти.

лекарствената агенция съветва 
лекарите да не започват лечение с 
тези продукти при нови пациенти, а 
съществуващите пациенти трябва да 
преминат към подходящи терапев-

тични алтернативи. Дадени са и на-

соки с какви други подобни проду-

кти да бъдат заменени дефицитните 
инсулини. 4000 пациенти използват 
засегнатите продукти.

“За конкретните лекарствени 
продукти в НЗОк не са постъпвали 
писмени уведомления от притежа-

телите на разрешение за употреба 
за проблеми с процеса на снабдява-

не с лекарства в аптечната мрежа”, 
посочиха от касата.

София спасява единствения общински дентален център с голям заем

СтроителенекСперт:

Срокът на годност на панелките
у нас е изтекъл отдавна
още20пожарникаризаминахазатурция,задапомагатвспасителнитедейности

Десет нови детски площадки  
се изграждат в община Тунджа

Инсулинът на 4000 диабетици  
ще липсва няколко месеца

СнимкаБта
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Пицата през декември в еС е пос-
къпнала средно с 16%, а в България - с 
37%. това показват актуалните данни на 
“евростат”. По случай днешния меж-
дународен ден на пицата европейската 
статистическа служба представи синте-
зирани данни за поскъпването на люби-
мата за милиони европейци храна. 

Данните сочат, че през декември 
2022 г. цената на закупената от храни-
телни магазини в европейския съюз 
пица или киш (френски тарт) е била 

средно с 16 процента по-висока спрямо 
декември 2021 г., предаде Бта. За срав-
нение през последния месец на 2021 г. 
годишното поскъпване на пицата въз-
лизаше на едва 2 процента.

С увеличение от 37 процента Бълга-
рия е трета сред страните членки на ев-
росъюза по ръст на цената на дребно на 
пицата през декември 2022 г. в сравне-
ние със същия месец на 2021 г. За цяла-
та 2022 г. пицата, продавана в родните 
магазини, е поскъпнала средно с 25,4 на 

сто при средно ниво на ръст на цената в 
еС от 8,9 на сто.

Сред членките на еС най-високо 
увеличение на цената на пицата на го-
дишна основа през декември 2022 г. 
е регистрирала унгария (+46 процен-

та), следвана от Литва (+39 процента) 
и България (+37 процента). Противно 
на тях най-слабо поскъпване на пицата 
е регистрирано в Люксембург (+7 на 
сто), италия (+10 на сто) и франция 
(+13 на сто).

в институцията на омбуд-
смана е постъпила подписка от 
граждани на Сливен срещу уве-
личението на цените на водата, в 
която са се разписали над 1100 
човека. това информира начал-
никът на отдел “Права на по-
требители на административни 
и обществени услуги” към ин-
ституцията на обществения за-
щитник нина Бояджиева, която 
вчера участва в заседанието на 
комисията за енергийно и водно 
регулиране (кевр) по повод об-
щественото обсъждане на цени-
те на бизнес плана на местното 
вик дружество за периода 2022 
г.-2026 г., съобщиха от пресцен-
търа на обществения защитник.

Бояджиева посочи, че спо-
ред наредбата за регулиране на 
цените на вик услугите оповес-
тяването за предложените нови 
цени не е станало по подходящ 

начин. тя подчерта, че това е 
въпрос с голям обществен ин-
терес, но на практика липсват 
публикации в местните медии 
за информирането на гражда-
ните от региона.

Бояджиева беше категорич-
на, че становището на омбуд-
смана е срещу повишението 
на цената на водата в областта, 
защото тя не отговоря на ка-
чеството на предоставяне на 
услугата и не е икономически 
обоснована.

тя отчете като проблем 
и пропуска в указанията на 
кевр за случаи, когато се при-
емат бизнес планове с една или 
повече години след началото на 
регулаторния период. относно 
събираемостта на вземанията 
на вик оператора тя посочи, 
че този показател е с оценка 
от страна на кевр “пълно не-

изпълнение”. “този проблем 
е изведен на първо място след 
проведената анкета от вик 
оператора. С увеличаването на 
цената тази несъбираемост ще 
се увеличи”, предупреди екс-
пертът.

За 2026 г. вик Сливен за-
лага и работната група прие-
ма 77,26% общи загуби. така 
на практика за два регулатор-
ни периода - 10 години, вик 
операторът не постига никак-
ва ефективност по отношение 
намаление на общите загуби, 
намаление само с 8%. но в 
същото време, увеличението 
на цената за 2026 г. е с 97,89% 
(4,69 лева с ДДС) в сравнение 
с действащата в момента и 
129,80% спрямо 2015 г. т.е., 
реални ползи от увеличението 
на цената на услугата за граж-
даните няма. 

През последните 15 г. България трайно заема второ място на 
Балканите по балансирано салдо в търговията със зърнени кул-
тури, сочат данни от изследване на икономиста на Българската 
стопанска камара Борислав Георгиев, публикувано на страница-
та на камарата.

Безспорният водач на Балканите за този период на база по-
ложителен баланс в натура за зърното е румъния, на трета по-
зиция е Сърбия. България има постоянно положително салдо за 
всичките позиции, но румънското положително салдо е равно на 
сумата от положителните салда на България и Сърбия, взети за-
едно, като конкретно при пшеницата България и румъния имаме 
еднакъв положителен баланс, изтъква Георгиев.

След членството в еС, в сравнение с петилетката преди член-
ството, България е практически водеща на Балканите с три пъти 
повече положителен баланс при зърнените култури - повече от 
4,6 милиона тона. износът на пшеница е устойчиво положите-
лен и достига повече от 5 милиона тона. При царевицата износът 
се променя между 1,4 и 2,5 милиона тона.

Пшеницата има средногодишен дял за 2007-2022 г. от повече 
от 64 на сто в натура при износа, царевицата е с повече от 26 
на сто, а ечемикът е с близо 8 на сто. За 2021 г. пшеницата вече 
води с дял от 69 на сто, царевицата има 24 на сто, а ечемикът - с 
близо 6 на сто.

изследването обхваща експортните зърнени култури пшеница, 
ръж, ечемик, овес, царевица, ориз, сорго на зърна, елда и просо.

областната дирекция по 
безопасност на храните във 
варна и икономическа по-
лиция към оД на мвр са из-
вършили проверка на пред-
приятие за производство на 
сладолед, трайна и малотрай-
на сладкарска продукция и 
тестени изделия във варна. 
Предприятието е с временно 
преустановена дейност от 19 
януари. При проверката е ус-
тановено, че обектът функци-

онира и има служители, които 
произвеждат сладкарска про-
дукция, в която влагат сурови-
ни с изтекъл срок на годност. 
3800 кг храни с изтекъл срок 
на годност ще бъдат унищо-
жени, а към бизнес оператора 
ще бъдат предприети админи-
стративно-наказателни мерки. 
инспекторите ще проверяват 
дали има реализирана от съ-
щия цех сладкарска продук-
ция към други обекти. 

въпреки че инфлацията успокои темпа си на 
растеж в края на 2022 г., експертите на “кофас” 
споделят своите притеснения предвид динамични-
те цени на стоките в глобален план. най-големи са 
рисковете, свързани с базисната инфлация - тази, 
която изключва цените на енергията и хранител-
ните продукти. тя продължава да отчита растеж в 
множество държави от Централна и източна евро-
па, като е възможно да се разпространи в различни 
сектори, съобщиха от “кофас - България”.

През втората половина на 2022 г. голяма част 

от европейските държави отбелязаха отрицателен 
темп на растеж, което беше очаквано предвид гло-
балните икономически сътресения. въпреки това, 
експертите по кредитно застраховане от “кофас” 
прогнозират бавно възстановяване през 2023 г. с 
очакван ръст от +1,9 на сто, който е по-нисък от 
отчетения през 2022 г. (+3,0 на сто). въпреки опти-
мистичните прогнози за първата половина на 2023 
г. обаче, анализаторите предвиждат слаб темп на 
растеж през тази година в сравнение както с 2022 
г., така и с предходните няколко години. 

ВЕСценатаналюбиматахрана
сееувеличиласреднос16насто

Пицата у нас поскъпна 
с 37% за година

ОмбудСманът:

Цената на водата в Сливен  
не отговаря на качеството 

Страхът от инфлация остава и през 2023 г.
„КОфаС”:

Втори сме на Балканите  
по търговия със зърно

Изземат сладкиши, 
произведени със  
суровини с изтекъл срок
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институтът за пътна безопасност 
разпространи остро писмо, в което 
критикува министъра на регионално-
то развитие арх. иван Шишков и ата-
кува президента, който за втори път 
го поставя на важна управленска по-
зиция в служебен кабинет (през 2021 
г. архитектът бе заместник на виолета 
комитова в мррБ). 

в писмото си иПБ, неправител-
ствена организация, която от години 
разкрива дефекти в изграждането и 
поддръжката на шосетата у нас, зада-
ва въпроса “за кого е толкова важен 
министър Шишков, за да бъде отново 
назначен в мррБ при наличието на 
безспорни факти, че състоянието на 
пътищата е в колапс въпреки похар-
чените 2,5 милиарда лева през 2022 
година”.

експертите на института припом-
нят, че през последните седмици би-
вши министри на регионалното раз-
витие и благоустройството обвиниха 
сегашния, че е “отворил портала на 

корупцията”, разплащайки милиарди 
левове на строителни фирми, без да 
има основание за това. и посочват, че 
с множество свои доклади и анализи 
са информирали държавния глава за 
“неудачното управление на пътища-
та”. Според иПБ със своето решение 
да постави арх. Шишков начело на 
мррБ президентът улеснява всички 
политически партии в предстоящата 
предизборна кампания да употребят 
темата за окаяното състояние на път-
ната мрежа.

в последните си часове служебно-
то правителство разпредели огромна 
извънредна сума по бюджета на мррБ 
и аПи за поддържане и строителство 
на пътища. кабинетът се позова на 
извънредното си право да отпуска 
финансиране над лимитите въпреки 
липсата на одобрен бюджет за 2023 
г. в случай, че следва да защити об-
ществения ред. не е ясно какво налага 
взимането на решение за разплащане 
в момента, след като строителните 

фирми чакат част от парите от дълго 
време, а казусът с незаконното строи-
телство остава висящ и измененията в 
Зут за уреждане на търпим статут на 
пътищата след проверка останаха за 
друг парламент. 

от института смятат, че аПи 
вече е компрометирана структура и 
че е необходима радикална рефор-
ма в управлението на пътната мрежа 
на България. те предлагат агенция 
“Пътна инфраструктура” да се обе-
дини с други две сродни агенции 
- “Безопасност на движението по 
пътищата” и “автомобилна админи-
страция”, в мощна Държавна агенция 
“Пътна администрация”. “чрез тази 
нова структура за управление ще се 
приоритизира пътната безопасност, 
като се достигнат необходимите нива 
на ефективно управление. Ще се на-
мали значително административната 
тежест. новата структура ще се пре-
върне в първостепенен разпредели-
тел на бюджетни средства и ще бъде 
държавният орган, отговорен за със-
тоянието на безопасността на цялата 
пътнотранспортна система. Зад нея 
няма да може да се крият министри, 
отваряйки “корупционни портали”, 
аргументират се от иПБ.

Българите строят ударно 
къщи. Строителните фирми 
залагат на изграждането на 
жилищни кооперации, показ-
ват данните на нСи към края 
на миналата година. от въве-
дените в експлоатация сгради 
у нас най-голям е относител-
ният дял на новопостроените 
къщи (81,3%), следвани от жи-
лищните кооперации (13%). в 
сравнение с четвъртото триме-
сечие на 2021 г. се наблюдава 
увеличение в броя на новопос-
троените къщи и сградите от 
смесен тип, докато броят на 
жилищните кооперации нама-
лява. общо броят на въведе-
ните в експлоатация жилищни 

сгради през четвъртото триме-
сечие на 2022 г. е 1 613, а но-
вопостроените жилища в тях 
са 5 708. Спрямо четвъртото 
тримесечие на 2021 г. сгради-
те са с 392 повече или с 32,1%, 
а жилищата в тях нарастват с 
285 или с 5,3%.

най-често новите сгради са 
със стоманобетонна конструк-
ция - 78,9%, с тухлена - 17,4%, с 
друга - 3,4%, и с панелна - 0,3%. 
най-много жилищни сгради са 
въведени в експлоатация в об-
ластите София (столица) - 296 
сгради с 1 997 жилища, Плов-
див - 232 сгради с 517 жилища, 
и варна - 182 сгради със 742 
жилища в тях. най-много са 

двустайните жилища - всяко 
трето, следват тези с три стаи 
(34,8%), а най-нисък е делът на 
жилищата с една стая - 4,8%.

общата полезна площ на 
новопостроените жилища през 
четвъртото тримесечие на 2022 
г. е 631,5 хил. кв. м, или с 19% 
повече в сравнение със същото 
тримесечие на 2021 г., а жи-
лищната площ се увеличава с 
18,7% и достига 494 хил. кв. 
метра. Същевременно средна-
та полезна площ на едно но-
вопостроено жилище нараства 
от 97,8 кв. м през четвъртото 
тримесечие на 2021 г. на 110,6 
кв. м през същото тримесечие 
на 2022 г.

новата оперативна програма по морско дело и ри-
барство, която ще продължи до 2027 г. у нас, вече е 
приета от европейския съюз. малко рибари, които са 
реално заети в този сектор, обаче ще могат да се въз-
ползват от програмата. това мнение изрази пред Бнр 
председателят на асоциацията на производителите 
на рибни продукти БГфиШ Йордан Господинов.

“новата оперативна програма акцентира не тол-
кова върху риболова, а по-скоро върху аквакулту-
рите. набляга се също така на развитието на тури-
зма и създаване на нови работни места за рибарите. 
като цяло има проблеми и със старата, и с новата 
оперативна програма по морско дело и рибарство”, 
коментира Йордан Господинов. той уточни, че 
само от БГфиШ са дали 47 препоръки и станови-
ща, но от министерството на земеделието не са им 
обърнали внимание.

европейският авиаци-
онен регулатор отхвърли 
стремежа на индустрията 
да позволи самолетите да 
се управляват само от един 
пилот от 2030 г. въпреки 
това регулаторът обмисля 
да позволи някои дейности 
да се извършват от един чо-
век, но само при определе-
ни полети, като това може 
да се случи още през 2027 
г., предава “ройтерс”.

европейските произво-
дители на самолети Airbus 
SE и Dassault Aviation SA 
поискаха да се разреши 
един пилот да управлява 
самостоятелно летателни-
те машини, но единствено 
когато достигнат круизна 
височина (периодът, при 
който самолетът е на мак-
сималната височина на 
полета, където прекарва 

най-дълго време за макси-
мална икономия на гори-
во). въпреки това отново 
двама пилоти ще трябва 
да присъстват в пилотска-
та кабина при излитане 
и кацане. Пилоти, които 
имат медицински про-
блеми или твърде малко 
летателни часове, няма да 

могат да пилотират сами”, 
обясни андреа Боярди, 
мениджър в агенцията за 
авиационна безопасност 
на европейския съюз.

Боярди заяви, че са-
мостоятелното летене се 
обсъжда при товарни и 
пътнически полети. За-
ради съпротива на път-

ниците обаче е много 
вероятно първоначално 
соло пилотиранията да се 
извършват при превоз на 
товари и пратки. Предло-
жението на авиационната 
индустрия е провокирано 
от недостига на работна 
ръка. облекчаването на 
регулациите ще позволи 
на пилотите да си починат 
по време на пътувания на 
дълги разстояния, без да е 
нужно да имат заместни-
ци на борда. Боярди обаче 
каза, че по-ранно предло-
жение от индустрията за 
пилотиране само от един 
пилот от 2030 г. е “абсо-
лютно нереалистично”, 
тъй като автоматизацията 
не е напреднала достатъч-
но и самостоятелното ле-
тене изисква високо ниво 
на безопасност.

Българите масово си строят къщи

Малко рибари 
ще могат да се 
възползват 
от европарите

Браншът: Полети скоро може да се 
изпълняват само от един пилот

Експерти питат президента защо 
държи Шишков за министър

Състояниетонапътищатаевколапс
въпрекипохарчените2,5милиардалева,
заявяватотИнститутазапътнабезопасност

СнИмкаБта
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накратко

50-60% от сградите в град Нурдагъ са напълно разрушени. Спасителни екипи продължават 
да търсят оцелели. На много места в района няма ток и вода. Междувременно в Сирия доброволец 
изроди бебе, чиято майка почина под руините след раждането

снимкибта

Жертвите на трагедията 
със земетресенията в тур-

ция и Сирия продължават 
да нарастват. Според съоб-

щенията броят на загинали-

те в турция е 8574, а в Си-

рия - 2662, или общо 11 238 
души. в турция  ранените 
достигнаха 40 910 души, а 
в Сирия - 2054. разрушени-

те постройки са съответно 
5775 и 175.  

Сирийският външен 
министър фейсал Мекдад 
призова европейските дър-

жави да окажат помощ на 
страната му, според него 
наложените санкции не са 
оправдание за страните да 
не изпратят своята помощ 
към Сирия. Два самолета с 
хуманитарна помощ от Оае 
кацнаха в Дамаск, те носят 
“12 тона хуманитарна по-

мощ, включително палатки, 
в които могат да се подсло-

нят 216 души”, се казва в 
изявление на командването. 
в Сирия кацна и самолет от 
индия с 6 тона медицин-

ски материали и лекарства. 
Ливан отваря въздушното 
си пространство и морски 
пристанища за спешна ху-

манитарна помощ за съсед-

на Сирия. решението е взето 
предвид факта, че Дамаск е 
подложен на икономически 
санкции от СаЩ и еС и 
много страни се въздържат 
от преки контакти с Дамаск. 
Помощ за 4,4 млн. долара 
отпуска китай на Сирия.

Ново земетресение с маг-

нитуд 4,8 бе регистрирано в 
турция, този път в централ-

ната й част. Не се съобщава 
за разрушения и жертви. 

Според италианския се-

измолог карло Догилони 
трусът е довел до геоложко 
изместване на арабската 
плоча с около 3 м на севе-

роизток и югозапад спрямо 
анадолската плоча. Според 
учения “турция сякаш се е 
преместила на югозапад”. 
учени  припомнят, че при 
земетресението в префекту-

ра фукушима в япония се 
премести на изток с 1-2 м, а 
дъното на океана се премес-

ти на запад с 20 м.
Според експертите при 

сегашната трагедия афри-

канската плоча е изтласкала 
арабската плоча на изток, тя 
на свой ред се оттласква на 
север и се е движила на за-

пад по източно-анадолския 
разлом, което е предизвика-

ло земетресението.

реакции на възмущение 
се отприщиха след кари-

катура на френското са-

тирично издание “Шарли 
ебдо” по повод трагедията 
в турция. На нея се виждат 
разрушени сгради, плани-

на от отломки и преобър-

ната кола, а под заглавието 
“Земетресение в турция” 
четем “Дори няма нужда 
да се изпращат танкове”. 
авторът явно прави връз-

ка с войната в украйна и 
избраната от турция роля 
на посредник в конфликта. 
“Позорно”, “скандално”, 
“противно” - такива са по-

вечето реакции в социални-

те мрежи на днешната ка-

рикатура на “Шарли ебдо”, 
публикувана в туитър.

Коментар на стр. 9

Над 11 000 загинали от
трусовете в Турция и Сирия
Дамаскполучипомощотиндияикитай,нонеотсаЩиЕс

Полицията в Нова Зеландия откри 
огромна пратка наркотици, плаваща 
в Тихия океан. Тя съдържа 81 бали 
кокаин, тежи 3,2 т и е на стойност 
около 316 млн. долара. 
Разследващите смятат, че дрогата 
е захвърлена в “плаваща транзитна 
точка” в океана. Върху някои от 
балите е изобразен Батман. 
Количеството е достатъчно 
за употреба за 30 г. Произходът 
на наркотика не е известен

австрия няма да подкрепи заключителната декларация 
от срещата на върха на еС, насрочена за 9-10 февруари, 
ако тя не съдържа конкретни споразумения за борба с не-

легалната миграция. това подчерта австрийският канцлер 
карл Нехамер в интервю за германския в. “Ди велт”.

“Празните думи няма да са достатъчни. Най-накрая се 
нуждаем от ясен и недвусмислен ангажимент за укрепва-

не на защитата на външните граници и използване на под-

ходящи финансови ресурси от бюджета на еС”, обясни 
Нехамер. Според канцлера тази тема често се обсъжда, но 
няма конкретни стъпки. 

По думите му над 100 000 души са подали молба за 
убежище в австрия миналата година, от които около три 
четвърти са успели да стигнат до страната, без да се ре-

гистрират в други страни от еС или Шенгенското прос-

транство. Според Нехамер австрийската позиция се спо-

деля и от Дания, естония, Латвия, Литва, Малта, Гърция 
и Словакия.

Австрийски ултиматум
към Европейския съвет

във франция протестът срещу пенсионната реформа про-

дължава с десетки демонстрации. “По-упорити, по-масови и 
по-продължителни” стачки, ако правителството не отстъпи 
за пенсионната реформа - с това заплаши на поредната про-

тестна демонстрация един от основните френски синдикални 
лидери филип Мартинез.

Над един милион души излязоха на митинги из страната, в 
Париж се събра поредното многохилядно шествие.

Дебатите по оспорваната реформа нажежиха и  атмосфе-

рата във френското Национално събрание. внесени са 20 000 
предложения за поправки по текста. Депутати са се оплаква-

ли дори от получени заплахи по телефоните. Мнозинството 
отхвърли искането на опозицията за отхвърляне на проекта.

“Ще бъде жалко да се срине пенсионната ни система”, от-

беляза премиерът елизабет Борн пред депутатите и обвини 
опозицията, че отрича реалността. 

Синдикатите се надяват на още по-мощен протест в съ-

бота.

По-масови стачки 
обещаха във Франция

Стачка на гръцките моряци 
блокира пристанищата 

С двудневна стачка моряците в 
Гърция блокираха пристанищата. 
Напълно е спрян морският транс-
порт. Фериботите не се движат, 
както и товарните кораби, което 
затруднява снабдяването на стоки. 
Собственици на влекачи и спасителни 
лодки също участват в протестите. 
Моряците са в готовност да продъл-
жат протестите, ако не се постигне 
споразумение с работодателите.

Сняг затвори 
пътища в Кипър

Вълната от лошо време, която 
обхвана Кипър от неделя, продъл-
жава, макар и с отслабваща сила, а 
с падането на температурите в пла-
нинските части падна и сняг. Всички 
пътища, които водят до най-голя-
мата планина на острова, Троодос, 
са затворени за движение, а в много 
райони е разрешено само за високоп-
роходими автомобили или с вериги.

Отпаднаха маските 
в градския транспорт 
в Испания

В Испания маските вече не са 
задължителни за носене в градския 
транспорт. Те ще продължат да 
бъдат задължителни в болниците, 
поликлиниките и аптеките. Живее-
щите в домовете за възрастни хора и 
социалните центрове няма да бъдат 
принудени да ги носят, но обслужва-
щият персонал и посетителите ще 
бъдат задължени.

Екзекутираха мъж 
от Мисури, убил 4 души

Със смъртоносна инжекция беше 
екзекутиран мъж от Мисури, осъден 
за убийството на своята приятелка 
и трите й малки деца. 58-годишният 
Рахим Тейлър е третият затворник в 
щата, екзекутиран от ноември насам 
в щатския затвор в Бон Тер. Това е 
петата екзекуция в САЩ през тази 
година. 

Верижна 
катастрофа в Китай

Повече от 30 автомобила се 
сблъскаха в сряда сутринта в северо-
западната китайска провинция Гансу 
поради лоши метеорологични условия, 
свързани със снеговалеж. В резултат 
някои автомобили са се запалили. 
Сред шофьорите и пътниците има 
пострадали. На мястото на инциден-
та са пристигнали медици, полицаи, 
пожарникари.
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Протестиращите срещу правителството в перуанската столица Лима танцуват, призовавайки  
боговете да вразумят управляващите. Недоволните искат незабавно да бъдат свикани предсрочни избори, 
президентката Дина Болуарте да подаде оставка, арестуваният държавен глава Педро Кастийо  
да бъде освободен и да има възмездие за смъртта на загиналите при демонстрациите

Президентът на саЩ Джо 
Байдън приветства възстановя-

ването на икономиката и създа-

ването на  рекордните 12 млн. 
работни места в речта си “За 
състоянието на съюза”, преда-

доха агенциите.
това е първата реч на Байдън 

пред конгреса, след като репу-

бликанците поеха контрола над 
камарата на представителите. 

“Преди две години иконо-

миката ни се задъхваше. Досега 
ние създадохме рекордните 12 
милиона нови работни места 
- повече работни места, създа-

дени за две години, отколкото 
друг президент някога е създа-

вал за четири години. Преди две 

години кОвиД беше затворил 
нашите предприятия, затвори 
училищата ни и ни лиши от 
толкова много неща”, изтъкна 
Байдън.

той увери, че неговият “ико-

номически план е за инвестира-

не в места и хора, които са били 
забравени... ето защо изграж-

даме икономика, в която никой 
не е изоставен. това е план за 
възстановяване на америка и 
постигане на реална промяна 
във вашия живот”.

Президентът се обърна към 
своите противници от републи-

канската партия, наричайки ги 
“приятели”: “към моите прия-

тели републиканци, ако може-

хме да работим заедно в пре-

дишния конгрес, няма причина 
да не можем да работим заедно 
и в новия конгрес. Хората ни 
изпратиха ясно послание. Да 
се води борба заради борбата, 
власт заради властта, конфли-

кти заради самите конфликти, 
не ни води до никъде. и това 
винаги е било моето виждане 
за страната: да възстановим 
душата на нацията, да възста-

новим гръбнака на америка: 
средната класа, да обединим 
страната. Ние сме изпратени 
тук, за да довършим работа-

та! вече сме финансирали над 
20 000 проекта, включително 
в големи летища от Бостън до 

атланта и Портланд... искрено 
благодаря на моите приятели 
републиканци, които гласуваха 
за закона. а на моите приятели 
републиканци, които гласуваха 
против него, но все пак искат да 
финансираме проекти в техните 
райони, казвам “не се притесня-

вайте”. Обещах да бъда прези-

дент на всички американци”.
Байдън призова също за та-

ван на цената на инсулина: “Про-

изводството му струва на фар-

мацевтичните компании само 
10 долара за флакон. Големите 
фармацевтични компании обаче 
несправедливо таксуват хората 
със стотици долари и реализират 
рекордни печалби. Повече няма 

да е така... Да ограничим цената 
на инсулина на 35 долара месеч-

но за всеки американец, който се 
нуждае от него.” 

Президентът призова също 
конгресът да попречи на техно-

логичните гиганти да формират 
монопол на пазара и да не дава 
на големите компании неспра-

ведливо предимство.
За украйна президентът 

каза, че “ние обединихме НатО 
и изградихме глобална коали-

ция” срещу Путин. 
ако Байдън е направил тол-

кова много за америка, защо 
повечето американци не са до-

волни, коментира в. “уолстрийт 
джърнъл”.

Байдън се похвали с рекордни 
12 милиона работни места
Президентътпризовазатаваннаценатанаинсулина

Министрите на ико-

номиката на Германия и 
франция откриха във ва-

шингтон готовност да се 
ангажира с опасенията на 
европа относно субсиди-

ите за зелени технологии 
в рамките на американ-

ския Закон за намаляване 
на инфлацията, но не чуха 
почти нищо конкретно 
при срещите си с висши 
служители.

европейските столи-

ци се опасяват, че ще се 
подкопае конкурентос-

пособността на техните 
фирми на гигантския се-

верноамерикански пазар. 
Освен да демонстрира 
единството на двете най-
големи държави от ес, 
посещението целеше да 
притъпи нарастващата 
американска конкурен-

ция в производството на 
електромобили и бате-

рии, както и в достъпа до 
суровините, необходими 
на тези браншове. 

Германският минис-

тър на икономиката ро-

берт Хабек и френският 
му колега Брюно Льо Мер 
заявиха след среща с аме-

риканския министър на 
финансите Джанет Йелън, 
че са съгласни, че трябва 
да има прозрачност по от-

ношение на конкретните 
субсидии, за да може ес 
да ги компенсира, ако е 
необходимо.

Докато канадските и 
мексиканските компании 
имат право да се възполз-

ват също от закона, той 
не помага на европейци-

те, посочват световните 
медии.

Франция и 
Германия не искат 
зелени помощи 

руският министър на отбраната сергей Шойгу зая-

ви, че действията на саЩ и техните съюзници въвли-

чат страните от НатО в конфликта в украйна. според 
него подобни действия могат да доведат до непредви-

димо ниво на ескалация на войната, цитира думите му 
вестник “коммерсантъ”. според Шойгу руските вой-

ски “продължават да смилат” оръжия и техника, до-

ставени на украйна както по маршрутите за доставка, 
така и на бойните позиции.

Междувременно Берлин официално потвърди ре-

шението да достави на киев 178 танка “Леопард” 1A5, 
става ясно от изявление на министерството на отбра-

ната. Берлин вече потвърди, че ще изпрати 14 танка 
“Леопард 2” в украйна и ще даде разрешение на дру-

ги страни за реекспорт на тези бойни машини. вели-

кобритания, Норвегия, Полша, словакия и франция 
също обявиха намерението си да предоставят на киев 
танкове западно производство. киев очаква да получи 
до 140 танка от 12 държави като първа партида.

китай е отхвърлил искането на саЩ за провеж-

дане на телефонен разговор между американския ми-

нистър на отбраната Лойд Остин и китайския му ко-

лега вей фънхъ, съобщи говорител на Пентагона. “За 
съжаление кНр отхвърли искането ни. ангажиментът 
ни за отворени линии за комуникация ще продължи”, 
заяви бригаден генерал Патрик райдър.

Междувременно стана ясно, че Пекин разполага с 
повече пускови установки за междуконтинентални ба-

листични ракети (МБр) с наземно базиране от тези на 
вашингтон, съобщава американско издание. 

“китай бързо се доближава до [ядрен] паритет. 
Не можем да позволим това да се случи. време е да 
променим баланса на силите и да разширим възмож-

ностите си“, заяви конгресменът Майк роджърс (репу-

бликанец от алабама), председател на комисията по 
въоръжените сили в камарата на представителите.

Новозеландски пилот и петима пътници от индо-

незийски самолет бяха взети за заложници от екстре-

мисти в индонезийската провинция Западна Папуа, 
съобщи премиерът на Нова Зеландия крис Хипкинс. 
По думите му правителството е наясно със ситуаци-

ята и посолството на Нова Зеландия в индонезия ра-

боти по случая. 
военното крило на сепаратистката организация 

“свободното движение на Папуа”, смятано в индо-

незия за терористична структура, е поело отговор-

ност за атаката. то заяви, че пилотът няма да бъде 
освободен, докато индонезийското правителство не 
признава независимостта на областта.

През 1969 г. индонезия установи контрол над тери-

торията на Западна Нова Гвинея и образува от нея про-

винция Западен ириан, като по-късно я разделя на две 
части - Папуа и Западна Папуа. През 2019 г. пламнаха 
бунтове и протести в провинциите Папуа и Западна Па-

пуа с искане за референдум за самоопределение. 

Китай отказа 
телефонен
разговор с Пентагона

Сепаратисти от Папуа
отвлякоха самолет

Шойгу: САЩ въвличат 
НАТО в конфликт с Русия
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От стр. 1

За съжаление нито 
един репортер не припом-

ни на министъра, че на 24 
януари той се закле пред 
парламентарната коми-

сия по външна политика: 
посланик ангел ангелов 
няма да се върне в Скопие, 
докато не се нормализират 
двустранните отношения!  

Смешно звучи оправ-

данието на Милков, че 
връщането на ангелов в 
Скопие автоматично след-

вало от разговора между 
премиерите на двете стра-

ни, договорили се за екс-

пресна визита на Демер-

джиев в Ср Македония. 
Македонската визита 

на вътрешния ни минис-

тър бе, за да се предотвра-

тят инциденти при чест-

ването на годишнината от 
рождението на Гоце Дел-

чев на 4 февруари. те не 
само не бяха предотвра-

тени, но и организирани 
от самото правителство 
на ковачевски - както на 
ГкПП на “Деве баир” с 
побоя, оковаването и съ-

денето на трима българ-

ски граждани, така и око-

ло гроба на Гоце Делчев, 
където нашата делегация 
бе унизително държана 
встрани в продължение 
на три часа. 

Наистина не е приятно 
да признаеш, че евроат-

лантическото ни Мвнр е 
със статут на дирекция в 
Държавния департамент 
на СаЩ. а само преди 
година, когато френският 
президент Макрон силово 
ни налагаше плана си за 
сваляне на “македонското 
вето”, дипломатическата 
ни служба бе отдел към ке 
д`Орсе.

апропо, случайно 
ли е, че точно тогава (а и 
сега) Николай Милков бе 
посланик във франция и 
цялата кореспонденция 
между Париж и София по 
“македонския въпрос” ми-

наваше през българското 
посолство в Париж? 

ако някой в диплома-

цията ни знае как Макрон 
е извивал ръцете ни зад 
кулисите, за да регистри-

ра успех в последните дни 
на френското председа-

телство на еС, това е само 
един човек - посланикът 
ни в Париж. Съчувствам 
на Милков, не е лесно 
да признаеш, че вече 33 
лета дипломатическата 
му служба е с ранг на ко-

лониална администрация. 
а външният й министър 
е просто преносител на 
заповедите отвън. Затова 
и посолствата ни са само 
с куриерски задачи. Нещо 
като офиси на еконт.

ако унизителните со-

валки на посланик ангел 
ангелов между Скопие и 
София са хронична диа-

гноза за българския васа-

литет, то обяснението на 
служебния външен ми-

нистър за отсъствието на 
консул при съденето на 
тримата българи в крива 
паланка е скандално.   

Без свян и срам, Ни-

колай Милков заяви на 
пресконференцията, че 
посолството ни в Скопие 
не е изпратило консул на 
процеса в крива паланка, 
защото... не било офици-

ално уведомено от маке-

донската страна...
това наистина е срам-

но! Още по обяд на 4 
февруари всички медии 
гърмяха за грозното по-

ведение на македонските 

гранични и митнически 
служители на ГкПП “Деве 
баир”, които малтретираха 
и оковаха тримата бълга-

ри, след което ги отведоха 
с полицейска кола в съда в 
крива паланка. 

всъщност това бе бру-

тален акт на отвличане на 
български граждани. За-

щото тримата арестувани 
бяха в ничията ивица на 
граничната бразда, когато 
автомобилите са излезли 
от българска територия, 
но още не са влезли на ма-

кедонска земя. 
 Българското Мвнр 

и посолството ни в Ско-

пие проспаха 10 часа, 
през които всички медии 
тиражираха новината за 
отведените в крива па-

ланка българи, на които 
предстои процес по бърза 
процедура. 

убеден съм - минис-

тър Милков и посланик 
ангелов съзнателно си 
затвориха очите за този 
акт на агресия и не коман-

дироваха консул в крива 
паланка, за да не дразнят 
Скопие. а и защото един 
от арестуваните е депутат 
от “възраждане”, което е 
жива ерес за евроатланти-

ческата ни дипломация.
Но какво значение има 

за патрициите в Мвнр, 
че някакви си българи са 
бити, унижавани и съде-

ни в чужд съд. важното 
е да не пречим на евро-

пейската перспектива на 
НатО-ска Македония, да 
следваме инструкциите на 
вашингтон и Брюксел и 
да не клатим балканския 
кораб, който лошият Пу-

тин искал да потопи по ук-

раинския сценарий...
финалните думи на 

служебния министър оба-

че потвърдиха съмнени-

ята, че Мвнр е кукла на 
конци. След като призна с 
недомлъвки, че македон-

ската страна е отговорна 
за инцидента на “Деве 
баир”, Милков заяви: 
“Мвнр не планира ответ-

ни действия на постанов-

ката на Скопие”...
Защо ли няма да има 

поне протестна нота пред 
Скопие, питаме се всич-

ки? - Защото няколко часа 
преди пресконференцията 
европейската комисия из-
лезе с позиция за българо-
македонските отношения. 
и, както в декларацията 
на Държавния департа-

мент, на София бе казано: 
“Необходими са усилия от 
всички страни за насърча-

ване на атмосферата  на 
диалог и взаимно уваже-

ние и за избягване на не-

нужно напрежение...”
а ето и най-унизител-

ното за нас в позицията на 
ек: Брюксел отказва да 
коментира напрежението 
по българо-македонската 
границата през уикенда 
с мотива, че “не обсъжда 
текущи разследвания или 
съдебни производства”... 
За малтретирането, побоя 
и белезниците на тримата 
граждани на евросъюза 
Брюксел няма нито по-

рицание, нито коментар. 
какъв по-срамен акт на 
евроабдикация от Хартата 
за човешките права! 

След тази пресконфе-

ренция има ли съмнение за 
поредния кадрови провал 
на президента? Милков е 
възможно най-неудачният 
избор за служебен дипло-

мат №1, защото се провали 
на най-отговорния изпит 
за всеки външен министър 
- македонският тест.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

1897 г. - В РУСИЯ ЗАПОЧВА ПЪРВОТО ВСЕ-
ОБЩО преброяване на 
населението, което ус-
тановява, че в страната 
живеят 129 млн. души. 
Днес населението на Ру-
ската Федерация възли-
за на около 146 700 000 
жители. Гъстотата на населението е 9 души/кв. 
км, като по този показател е една от най-слабо 
населените страни в света. Населението е пре-
димно градско. Според преброяването от 2010 
година, 81 % от населението на Русия се състои 
от етнически руснаци. Над 160 етнически групи 
живеят в границите на Русия.

1923 г. - В БЪЛГАРИЯ Е СЪСТАВЕН НОВ КА-
БИНЕТ с министър-председател 
Александър Стамболийски. Уп-
равлява страната до 9 юни 1923 
г., след което е наследено от 
първото правителство на Алек-
сандър Цанков. Убедителната 
победа главозамайва земеделските лидери, които 
не обръщат внимание на многобройните сигна-
ли за подготвян преврат. Едва в дните непосред-
ствено преди осъществяването му министърът 
на вътрешните работи Христо Стоянов докарва 
в София 5000 оранжевогвардейци. Ръководството 
на БЗНС твърдо вярва, че въоръжените селски от-
ряди ще парират всеки опит на опозицията да се 
добере до властта, но превратът успява.

1950 г. - РОДЕН Е АНТОНИЙ ГЕНОВ, български 
актьор (умира 2006 г.) Завърш-
ва ВИТИЗ “Кръстьо Сарафов” 
през 1974 г. със специалност 
актьорско майсторство в кла-
са на проф. Надежда Сейкова. 
Постъпва на работа в Театър 
“Сълза и смях” през 1974 г., където се завръща 
през 1979 г. В периода 1978-1979 г. играе в Народ-
ния театър “Иван Вазов”, където се завръща през 
1988 г. Най-успешните му роли са в “Сън в лятна 
нощ” от Шекспир, “Чайка” на А.П. Чехов, “Дон 
Жуан” на Молиер, Орце Попйорданов в “Солунски-
те съзаклятници” от Георги Данаилов и др.

1945 г. - РОДЕНА Е МИА ФАРОУ, американска 
киноактриса. Става известна с 
ролята си на Розмари във фил-
ма на Роман Полански “Бебето 
на Розмари” (Rosemary’s Baby, 
1968 г.), както и с участието си 
в много от филмите на Уди Алън. 
Участията й в над 50 филма й но-
сят награда “Златен глобус”, както и още седем но-
минации за същия приз, три номинации за наградите 
на БАФТА и награда за най-добра актриса на Меж-
дународния филмов фестивал в Сан Себастиан.

1949 г. - БЪЛГАРИЯ СТАВА ЧЛЕН НА УНИ-
ЦЕФ. Седалището на УНИЦЕФ е в Ню Йорк (САЩ). 
Главна цел на организаци-
ята е да помага на децата 
на човечеството по от-
ношение на изхранването 
им, опазване на здравето 
им, а също така по от-
ношение на просветата. 
Организацията действа в 
целия свят. Първоначално 
има за цел да оказва по-
мощ на децата, живеещи в трудните следвоенни 
условия, чрез доставка на лекарства, дрехи, храни и 
пр. След 1953 г., когато УНИЦЕФ става нераздел-
на част от системата на ООН, обсегът на негова-
та дейност значително се разширява.

1998 г. - ЕКАТЕРИНА ДАФОВСКА СТАВА 
ПЪРВАТА българска олимпийска 
шампионка в зимна олимпиада.  
Дотогава България има само 
бронзово отличие, спечелено от 
Иван Лебанов на провелите се в 
Лейк Плесид Зимни олимпийски 
игри от 1980 г. Дафовска печели 
и златен медал в индивидуалната дисциплина на 
15 километра за жени на Европейското първен-
ство по биатлон през 2004 г. в Минск. 

Унизително
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турция и България имат някои сход-
ни проблеми с изтребителите на саЩ 
от серията ф. те са платили част от тях, 
но не са ги получили. саЩ не изпъл-
няват задълженията си към турция за 
доставката на изтребители, оплака се 
наскоро президентът реджеп ердоган. 
"сега преговаряме за доставката на 
ф-16, но ни се отказва. Бяха ни обеща-
ни самолети ф-35, но те не удържаха на 
думата си, въпреки че платихме около 
1,4 милиарда долара. самолетите още 
ги няма, а парите не са върнати", цитира 
думите му анадолската агенция.

турската сага с изтребителите на 
саЩ преминава през две фази. Първата 
е за ф-35. През 2002 г. турция подписа 
договор за съвместно производство на 
ф-35 от пето поколение със саЩ, ве-
ликобритания, италия, Нидерландия, 
Норвегия, Дания, канада и Дания. тя 
трябваше за получи 100 от тези изтре-
бители, всеки от които струваше по 90 
милиона долара. крайният срок на про-
изводството им бе 2022 г., но турция 
не ги получи, така 1,4 милиарда долара 
бяха хвърлени на вятъра.

Обяснения  
със задна дата 

За последните 20 години, откакто 
ердоган е на власт, се случиха събития 
и процеси, които до голяма степен обяс-
няват турско-американските търкания, че 
дори и сблъсъците за ф-изтребителите. 
от домашната политическа сцена ердо-
ган изчегърта слугинажите на саЩ и 
ес, твърди се, например, че голяма част 
от армейския елит е учил в турски, а не 
американски военни академии. той не 
превива гръб пред всяко щракване с пръ-
стите на по-големия брат. турският ли-
дер е свикнал да дирижира събитията, а 
не те него, макар че в политиката второ-
то неизбежно му се е случвало. той сло-
жи свой отпечатък със стремежа си да 
направи турция по-независима и по-су-
веренна. амбицията му е да вкара турция 
в по-тежката категория на влияние, макар 
това да крие опасности за страната ни. 
разбира се, че турция е далеч от катего-
рията на днешните велики сили, но каза-
но на футболен език, тя се доближава до 
класиране за евротурнирите. реджеп ер-
доган несъмнено иска да резервира едно 
от водещите лидерски места в историята 
на постимперска турция.

като незападен политик, той отдавна 
съзря опасност в действията на съюзни-
ка вашингтон. Най-напред това беше 
иракската война, впоследствие и вой-
ната в сирия. и в двата случая саЩ се 
заиграха с кюрдите, които в ирак дори 
получиха автономия. това криеше ри-
ска и от кюрдска автономия в турция и 
въпреки симпатиите ни към кюрдската 
кауза, не бе трудно да разберем ердоган, 
който се опита да парира опасностите. 
той трябваше да защитава южната гра-
ница както от "ислямска държава", така 
впоследствие и от силите на сирийските 
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Турската сага и нашата сделка 
с изтребителите на САЩ
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Това е Ф-16 блок 70, който трябва да получим

 
 
 
В момента компанията “Локхийд 
Мартин” изпълнява поръчки за 128 
изтребителя Ф-16 от пет държа-
ви. Бахрейн стана стартов клиент 
с 16 машини, следван от Словакия 
с поръчка за 14, трета е България 
с 16 машини, след това са Тайван 
с 66 и Мароко с 24 самолета. В 
Европа летят над 700 Ф-16, а в 
света - над 3000. С над 19,5 млн. 
летателни часа и 13 млн. полета 
Ф-16 е гръбнакът на НАТО.

 
 
 
Турската оръжейна индустрия несъмнено е силна карта в ръцете на Ердоган. Ан-
кара вече успешно изпробва своя ПВО система Siper, която разработва от 2019 г. 
и според плановете ще постъпи на въоръжение още тази година, а през 2026 г. ще 
стане гръбнак на турската ПВО. Амбицията на Ердоган е тя да замени руските 
С-400 и американските “Пейтриът”. Нищо чудно С-400 да са били закупени, за да 
се използват нейни елементи за турската Siper.  
Отделно Турция създава свой изтребител от пето поколение Ф-35, който ще из-
върши първия си полет тази, а не през 2025 година, както се е планирало. Според 
медийни съобщения целта е да замени сегашните Ф-16, които са на въоръжение. 
Нищо чудно, Анкара да държи на нови Ф-16, за да ги използва в своите изтреби-
тели, като с ПРО системата Siper.

Досие Ф-16

Козовете на Анкара

кюрди.  Молбата му да бъдат оставените 
натовските ракети "Пейтриът" в турция 
удари на камък, същото се случи и с опи-
тите му да осигури ракети от китай, как-
то и същите "пейтриъти" от саЩ.

и тогава той поиска въоръженията, 
които му тръшнаха вратата за ф-35 - ру-
ските системи с-400. През 2019 г. ан-
кара получи всичките 4 дивизиона от 
този клас отбранителни оръжия за 2,5 
милиарда долара.  

с-400 са необходими за охраната на 
южната ни граница, те не застрашават 
никого и ще бъдат задействани само 
при нападение срещу турция с раке-
ти или самолети - това бяха доводите 
на анкара в спора с вашингтон. саЩ 
контрираха, че ако радарните системи 
на с-400 работят в същия момент, ко-
гато летят и самолетите ф-35, които 
турция ще притежава, някои тайни на 
американските самолети могат да бъдат 
получени от руските системи. общо 
взето, не е трудно да бъде разбран и ва-
шингтон. През 2019 г. турция бе отря-
зана от ф-35 и дори изключена от про-
екта за изработването и производството 
на тези изтребители. Но саЩ не им 
върнаха 1,4 милиарда долара.

Раздвоение  
във Вашингтон

тогава анкара предложи сделка за 
ф-16 или за изтребителите от четвърто, 
предишното поколение, което е втората 
фаза от сагата. тя иска да получи 40 броя 

с блок 70 и 80 комплекта Block 70 за мо-
дернизиране на притежаваните от нея 79 
изтребители от същия тип.

администрацията на Байдън не иска 
да губи турция като съюзник и е гото-
ва за сделка с ф-16, но предвидените за 
нея ф-35 смята да даде на Гърция - за 
баланс между водещите, но и съперни-
чещи натовски съюзници в източното 
средиземноморие.

По въпроса обаче има думата и кон-
гресът, където има както привърженици, 
но и противници на бъдещата сделка. 
Последните възразяват не само заради 
с-400, а и заради ветото на анкара сре-
щу членство в Нато на Швеция, която 
отказва да й предаде 130 кюрди, които 
анкара смята за терористи. "Няма да 
има ф-16 за турция, ако турция не при-
еме Швеция", категоричен бе сенаторът 
демократ ван Холън, който определи 
турция като "неверен съюзник".

в отговор президентският говори-
тел ибрахим калън заяви, че провалът 
на сделката с ф-16 само ще навреди на 
саЩ, защото турция развива своя оръ-
жейна индустрия, и Швеция ще има още 
дълго да чака, ако конгресът обвърже 
сделката с натовската й кандидатура.

с една дума, тече процес на надцак-
ване с условия, без да е ясно кой държи 
по-силните карти.

Малко вероятно е ердоган да отстъ-
пи пред условието за Швеция и по друга 
причина. Заради преврата от юли 2016 г. 
той има нещо като сметки за уреждане с 
вашингтон. той има основание да подо-

зира, че саЩ са замесени или най-малко-
то са знаели за преврата, след като отказа-
ха да му предадат укриващия се там негов 
противник фетхуллах Гюлен, смятан за 
вдъхновител на проваления иначе пуч. 
анкара подозира, че вашингтон е знаел и 
за атентата в истанбул миналия ноември, 
но не я е уведомил.

Не сага, а сделка

Нашата история с ф-16 не стига до 
нивото на сага и си остава просто сдел-
ка. в нея също има геополитика, но тя не 
е от такова конфликтно естество, както 
при турция. Просто нашенската евро-
атлантическа върхушка слугинажно се 
старае чрез ф-16 окончателно да закачи 
страната ни за военната машина и зло-
вредните външнополитически приори-
тети на америка.

Бизнесът в сделката се свежда до от-
ношения на монополист и зависещ от 
него потребител, всеки случай не е ра-
внопоставен. През 2019 г. страната ни 
плати 1,2 млрд. долара за първите 8 само-
лета, които обаче бяха само на чертежи. 
При това по този договор изтребителите 
нямат достатъчно въоръжение, пълен 
боекомплект за всичките осем самолета, 
въоръжение "въздух-земя" и високоточно 
оръжие. През ноември 2022 г. страната ни 
одобри нова сделка за още 8 самолета (за 
близо 1,3 млрд. долара) или за цяла една 
ескадрила, които обаче също са само на 
хартия. все пак този път в тях се пред-
виждат ракети "въздух-въздух" и "въздух-
земя", средства за наземно обслужване и 
обучение на личен състав. средствата ще 
бъдат изплащани разсрочено в период от 
10 години. Доставката на вторите 8 само-
лета трябва да се извърши през 2027 г.

в бизнеса авансовото плащане на 
услуги е нещо нормално и все пак в 
уреждането на този аванс отчетливо се 
откроява безпардонният монополизъм 
на америка с нейните ф-16.

освен това, появата на първите само-
лети у нас трябваше стане тази година, но 
това ще се случи с 2-годишно отсрочване. 
Не се е чуло да искаме неустойки за това 
забавяне. Ще искаме ли неустойка, ако и 
втората партида не пристигне в уговоре-
ния срок през 2027 г.?
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тази година за пореден 
път се провежда Луковмарш. 
На този фронт не отчитаме 
нищо ново: все същите екс-
тремно дeсни организатори, 
неуспешно скрити зад патри-
отизма, все същите групи-
ровки, все същото присъст-
вие от неонацисти, строева 
подготовка, факли и агресив-
на военна  визия. Под егида-
та на един от най-яростните 
привърженици на нацистката 
и антисемитската идеология, 
ген. Христо Луков, развявай-
ки нацистки символи, десет-
ки демонстрират в подкрепа 
на религиозна и етническа 
омраза. Под фалшив предлог, 
че се защитава възраждането 
на българската държава и 
нейния просперитет, органи-
заторите на “Луковмарш” от-
ново ще поведат млади хора 
в подкрепа на омразата и не-
навистта.

Кой е генерал  
Христо Луков? 

и наистина ли, както 
пише в листовката на мар-
ша, той е автор на чутовни 
подвизи - например в края на 
Първата световна война сам 
бил стрелял с четири оръдия, 
благодарение на което кюс-
тендил остава в границите на 
България?

това е само една от ле-
гендите, свързани с генерал 
Луков. и тя се поддържа не 
само от хората, свързани с 
Луковмарш. Преди петнай-
сетина години местен публи-
цист от кюстендил се опита 
да докаже, че фюрерът на 
третия райх адолф Хитлер 
се бил лекувал по време на 
Първата световна война в 
кюстендил, откъдето идвала 
неговата голяма любов към 
българите - затова ни дал 
Добруджа, Беломорска тра-
кия и македония.

в това няма нищо вярно. 
истината е, че Христо Лу-
ков е известен артилерист, 
полеви командир и военен 

теоретик, както твърдят още 
приживе неговите биографи. 
По-късно, както е добре из-
вестно, той поема ръковод-
ството на Съюза на Българ-
ските национални легиони. 
как да си обясним обаче този 
внезапен култ към негова-
та личност? Началото да-
ват самите легионери. След 
убийството на генерала на 13 
февруари 1943 г. те започват 
активно да го издигат в култ. 
Пускат позиви и листовки в 
негова чест.

По данни на полицията 
в СБНЛ са членували око-
ло 15 000 души. Според ня-
кои легионери поне 150 000 
души са минали през леги-
она. иван Дочев твърди, че 
през 30-те години членовете 
са били около 35 000. тази 
цифра е доста голяма - пред-
ставете си какво правят 35 
000 души, за чиито акции 
нямаме никакви сведения. 
Седят си по къщите и четат 
някаква литература? трябва 
да се има предвид, че пове-
чето легионери са най-вече 
ученици от горните класове 
на гимназията.

 За легионерите се пише 
много в историографията, 
а като се замисли, човек ус-
тановява, че те не са имали 
чак толкова голяма социална 
тежест. СБНЛ развиват бу-
рна организационна дейност 
- издават вестник, списания. 
имат няколко силни провин-
циални ядра - най-силното е 
в Пловдив, второто по значе-
ние е във варна.

там публикуват идеоло-
гически текстове, активно 
се обговаря някаква полити-
ка. твърдят, че са завладели 
пловдивските и варненските 
гимназии, което подсказва, 
че трябва да погледнем ста-
тистиката за броя на гимна-
зистите в тези два града и да 
видим каква е възможната 
членска маса на легионерите. 
Но имат конкуренти в лице-
то на ратниците, да не гово-
рим за бранниците, които са 
официална държавна орга-
низация, а властта поощрява 
и финансира членството на 
младите хора в “Бранник”. 
Легионерите се бият с бран-
ниците - има много докумен-
ти за тези разпри.

Отпорът днес

От Българския антифа-
шистки съюз сме убедени, че 
шествие в чест на личност и 
идеология, която символизи-
ра най-мрачните моменти от 

европейската история през 20 
век, е огромна грешка. Още 
през 2010 г. Българският ан-
тифашистки съюз съвместно 
с гражданската инициати-
ва “Хора срещу фашизма” 
направи първата протестна 
антифашистка акция срещу 
Луковмарш под формата на 
публично внасяне на про-
тестно писмо в Столичната 
община.

От няколко години Бъл-
гарската социалистическа 
партия, Българският анти-
фашистки съюз, неправи-
телствени и правозащитни 
организации от страната и 
чужбина, както и еврейски 
организации от България 
също се опитват да сигнали-
зират с декларации, позиции, 
писма за опасността от разра-
стване на неофашизма и наци-
зма, чийто събирателен образ в 
случая е Луковмарш.

Новото е, че миналата го-
дина в почти всички медии от 
различни източници, къде зара-
ди пиар, къде заради обективна 
промяна в обстановката се за-
говори за забрана на марша.

След публичното внасяне 
на писмо в Столичната Общи-
на преди няколко години се 
сформира и друга гражданска 
инициатива около самия марш, 
наречена “Не на неонацистки-
те маршове”. С тази инициати-
ва се постави още едно начало 
за настоящата българска реал-
ност - протеста аНтиЛукОв 
марШ, който се провежда на 
същата дата, когато и Луков-
марш: 12 февруари. меропри-
ятието се състоя и миналата го-
дина под формата на шествие в 
памет на жертвите на фашизма 
и срещу всички съвременни 
проявления.

Провеждането на т.нар. Лу-
ковмарш е в разрез не само с 
конституцията и законите на 
република България, но и с 

ценностите на 
българското общество -  

общество, спасило български-
те евреи от лагерите на смър-
тта. Политиците се гордеят с 
т.нар. “спасяване на евреите”, 
но забравят, че не всички са 

били спасени. Забравя се още, 
че все пак фашизмът е бил 
официална политика, приет е 
бил Закон за защита на наци-
ята. в името на този закон са 
убивани, преследвани, мал-
третирани хиляди българи. 
Прилагани са системно анти-
еврейски мерки, евреите са 
полагали робски труд, носили 
са отличителни знаци, имуще-
ството и правата им са били 
отнети, а политици като ген. 
Луков са били за засилване на 
терора и срещу така изтъкваното 
спасяване.

Никой не знае колко време 
щеше да се отлага депортацията 
на евреите от България, както и 
тяхното изтребление, ако война-
та срещу Хитлер не беше спече-
лена. 

във връзка с историята на 
фашизма в България сме длъжни 
да отбележим, че имаме жертви 
не само евреи, убивани са вся-
какви хора несъгласни с фаши-
зма, включително етнически 
българи. включително деца на 
хора от съпротивата срещу съ-
юза с нацистка Германия, най-
известните от които са децата 
от Ястребино. 

Почитателите на Луков, 
изкарвайки го мъченик, често 
обичат да казват, сякаш това 
е най-важно, че той е убит от 
комунисти или от евреи, защо-
то виолета Якова, която убива 
генерала, е членка на рмС и 
еврейка. искам да припомня, 
че тя на първо място е съвсем 
младо момиче в ситуация на 
война. и, независимо от това 
какво е заслужавал Луков като 
участ, власт, която се разправя 
с 19-годишната виолета Якова, 
като я убива след зверски изте-
зания, не може и не трябва да 
бъде гледана с носталгия.

Допреди няколко години 
за неонацисткия  Луковмарш 
се говореше безкритично, 
като за “патриотична” проя-
ва. вече той е поставен под 
въпрос. 
И все пак се гответе  

за момента, 

в който маршът вече няма 
да може да се провежда, 
защото гражданската не-

търпимост към неонаци-
зма и расизма растат. това 
крие своя риск, защото 
сега, макар прикрити, за-
щото идеологията им е 
официално забранена, чрез 
марша нацистите са лесни 
за изобличаване.

вече звучи изтъркано 
обяснението им за подвига 
на генерала при град кюс-
тендил. чудно е дали и те 
сами си вярват... Проследи-
ми са и връзките им с най-
откритите нацисти-биячи, и 
расизмът им, и техните идо-
ли - ген. Луков и съответно 
- Хитлер. Но може да дойде 
момент, в който неонацисти-
те ще излязат с портрет на 
Левски и ние трябва да сме 
способни да ги разпознаем, 
да отличим от обикновените 
средностатистически патри-
оти.

миналата година наци-
стите вече се опитаха да сло-
жат знак за равенство между 
личността на васил Левски 
и последователя на Хитлер 
ген. Луков. във фейсбук се 
пуска пропаганда за Луков-
марш през страница за ва-
сил Левски. Страница, харе-
сана от хиляди хора, нямащи 
нищо общо с нацизма, но и 
повечето незнаещи много за 
ген. Луков и марша. За да 
спрем обикновените хора да 
бъдат въвлечени несъзнател-
но на страната на неонаци-
стите, трябва да говорим.

Проблемът е сложен и 
борбата с неонацизма и Лу-
ковмарш тепърва набира 
сила. работа има много, за-
щото самият неонацизъм не 
се изчерпва само с марша. 
трябва да си дадем ясна 
сметка, че макар да се съби-
рат на историческо събитие, 
нацистите не се организират 
за престъпленията на наци-
зма от миналото. те се съ-
бират, защото имат планове 
за бъдещето, но бъдещето не 
може и не трябва да принад-
лежи на нацисти. От всички 
нас зависи да не го допуска-
ме.

  ХОра, БДете!

ДакажемНЕнаопититеза
реабилитациянаген.ХристоЛуков

Винаги срещу 
фашизма 
и нацизма
Евгений БЕЛИЙ,  
председател на УС на БАС
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идеята за смяна на формата на уп-
равление - от парламентарна към пре-
зидентска република, блазни не един 
и двама. Пръв преди доста време за 
това намекна не кой да е, а настоящият 
президент румен радев. колко от вас 
знаят, че още през 2018 г., в лекция 
пред студенти от Пловдивския универ-
ситет, попитан дали е дошло време за 
президентска република, той отговори: 
“Дали е дошло времето, ще проличи от 
това дали сегашната политическа кла-
са в рамките на сегашната конституция 
решава проблемите на България. ако 
тя е неспособна, отговорите може да 
се търсят и в конституционна промяна. 
тя може да придобие различни форми, 
но те ще зависят от гражданите, т.е. от 
вас.”

Макар първоизточник въобще на 
идеята за референдуми да е Станислав 
трифонов (в “Шоуто на Слави” от 31 
юли 2015 той официално обявява, че 
през септември ще стартира събиране-
то на подписи за провеждането на ре-
ферендум, първоначално обхващащ 6 
въпроса), конкретно по въпроса, каса-
ещ формата на управление, пръв спо-
мена именно радев. разбира се, преди 
пет години на думите на президента не 
беше дадена гласност - съзнателно или 
не, а и самият той само плахо загатна 
за тази възможност, защото отлично 
знаеше как щеше да бъде посрещна-
та тази му идея. но през 2018 година 
политическата обстановка беше една, 
сега - 5 години по-късно, след N на 
брой избори и парламенти, почвата е 
доста по-благоприятна.

Самите медии, и то без въобще да 
подкрепят итн или радев, неусетно 
влизат и започват да работят за тази 
идея със заглавия от типа на “Отно-
во сме на прага на избори”, “и в този 
парламент няма да се състави прави-
телство”, “въртим се в омагьосан кръг, 
какъв е изходът” и прочие.

Спиралата „служебни 
правителства” 

е до болка омръзнала на всички. избо-
ри, избори и пак избори също е до болка 
омръзнал рефрен, чието споменаване 
докарва до нервна криза почти всички. 
Безпомощността е повсеместна, а не-
способността на пореден парламент да 
достигне до мнозинство за формиране 
на кабинет отлично обслужва все по-
често подхвърляната от радев идея.

Практически именно той управлява, 
макар и чрез служебни правителства. 
и не само той вече говори за изчерпана 
парламентарна система. Самите поли-
тици пък се надпреварват да ни доказ-
ват, че са абсолютно неспособни да 
сътворят нещо градивно и работещо.

кризата е повсеместна, поради 
което президентската република все 
по-често бива представена като алтер-
натива на недъгавото парламентарно 
управление. Дори не е нужно прези-
дентът да е много гласовит по темата, 
кризата, в която сме (и поради неуме-
ниетo на политиците ни да излязат от 
нея) налива вода в мелницата му.

но не трябва да забравяме, че поне 
на този етап, без промени в конститу-
цията, той не може да бъде преизбран 
за трети път. 
Тук обаче му идват на помощ 

други, 

които обикновено даже са му проти-
вници на политическата сцена - на-
пъните за изменение на основния ни 
закон идват предимно по линия на ДБ 
и ПП. и ето, че отново на президента 
не му е нужно лично да инициира това, 
което вече ще е крайно подозрително. 
има си партии, които съзнателно или 
не обслужват амбициите му. и макар 
въпросните формации да се стремят 
към ревизиране на конституцията пре-
димно заради желанието им да овла-
деят прокуратурата и да елиминират 
главния прокурор, стигне ли се до 
промени в нея, не се знае къде ще му 
излезе краят.

Още миналата година лидерът на 
итн написа във фейсбук профила си, 
че изходът от кризата е само един - ре-
ферендум за президентска република. 
“вие сте суверенът и вие трябва да ре-
шите. това зле скалъпено шоу ли иска-
те да гледате непрекъснато или рабо-
тещ, отговорен и кадърен политически 
елит?”. Преди броени дни партията 
даде и пресконференция, на която обя-
ви, че 50% от българите искат прези-
дентска република (според социологи-
ческо проучване на френската агенция 
“ипсос”, проведено по метода теле-
фонно интервю сред 1000 респонден-
ти у нас в периода 19 декември 2022 
г. - 10 януари 2023 г.), а настоящият 
президент нямал нищо общо, идеята си 
била на итн.

амбициите на партията са отно-
во да влезе в парламента, откъдето 
всъщност може да работи за промени 
в конституцията, защото даже да бъде 
проведен такъв референдум, велико 
народно събрание, което да промени 
формата на управление, не може да 
бъде свикано дори поради положител-
но проведено национално допитване.

интересното е, че във въпросното 
социологическо проучване, проведено 
по инициатива на итн, е имало и въ-
проси, касаещи настоящия президент. 
По-конкретно: 61% от отговорилите 
му вярват, само една трета изразяват 

недоверие. и съответно 8% заявяват, 
че правомощията на президента тряб-
ва да бъдат ограничени, докато почти 
половината (45%) иска разширяване-
то им. 

Това са данните, 
предоставени от Трифонов

резонно възниква въпросът дали 
трифонов се опитва да покаже на суве-
рена, че явно радев е един от малкото 

одобрявани от всички политици, или 
пък целта е да насочи избирателите 
само към тезата, че президентската ре-
публика явно би се възприела отлично 
от повечето хора. Да не забравяме, че 
официално трифонов подкрепи радев 
за втория мандат, нееднократно е из-
казвал и удовлетворението си от дейст-
вията на президента. По-паметливите 
припомнят и че когато итн оттегли 
подкрепата си от кабинета “Петков”, 
това беше тълкувано от мнозина като 
предварително съгласувано с прези-
дентството, а и реално още в 45-то и 
в 46-то народно събрание партията не 
направи нужното да състави кабинет, 
макар тогава да имаше изгледи за ус-
пех. напротив, поднесе на президента 
възможността да състави служебен ка-
бинет, а пък след вторите (тогава) по-
ред предсрочни избори, властта се озо-
ва в ръцете на ПП, които тогава бяха 
създадени именно с благословията на 
радев и които той дълго време подкре-
пяше.

но не по-малко вероятна е и другата 
възможност - трифонов да вижда себе 
си като подходящ за президент, a най-
малкото - по този начин дава летящ 
старт на предизборната им кампания, 
като този референдум ще им гарантира 
постоянно място в новините.

Рисковете поради 
едноличното управление

При президентската република из-
пълнителната власт е концентрирана 
изцяло в ръцете на президента. всички, 
които са срещу политиките, водени от 
него, нямат обаче никакви лостове да 
се противопоставят на действията му 
- това вече няма да е парламентарната 
република, където опозицията има въз-
можност да внесе например вот на не-
доверие. Парламентът вече не може да 
осъществява контрол.

Оплакваме се от партиите и поли-
тиците ни, че са подвластни на нечии 
нечисти интереси, но поне имаме из-
бор между различни политики и идеи. 
а при президентската република пре-
зидентът ще е едноличен управляващ, 
и дори и при съмнения за негови за-
висимости, няма как да се предприе-
мат и изпълнят стъпките, които да го 
неутрализират, няма и кой да го вика 
на парламентарен контрол, нито дейст-
вията му все пак ще могат да се влияят 

от т.нар. опозиция, която има при пар-
ламентарно управление.

и къде са налични президентски ре-
публики? в държавите от третия свят, 
които са всичко друго, но не и демо-
кратични, и където има диктатури. ед-
нолични... единственото изключение 
са СаЩ, но там властта на президента 
е ограничена поради федералния ха-
рактер на страната. Да не говорим, че 
у нас, за разлика от Щатите, липсва де-
мократична култура.

и това, че парламентът и насто-
ящите политици копаят дъното, не е 
аргумент, напротив, контрааргумент 
е, защото президентът няма да се по-
яви от друга планета, а ще е някой от 
тези неспособни да излъчат кабинет 
политици и партии. разбира се, че сме 
свидетели на безпрецедентна (пар-
ламентарна) криза, но тя е породена 
от неспособността на настоящия ни 
политически елит да управлява. Про-
блемът е в него, не в самата форма на 
управление.

Радев, Слави и мераците 
за президентска република
Оплаквамесеотпартиитеиполитицитени,чесаподвластнинанечии
нечистиинтереси,нопонеимамеизбормеждуразличниполитикииидеи
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АДРИАН-МИХАЙРАЧЕВ(Румънеца),
музикант
МИНЧОПРАЗНИКОВ,синоптик
ПАЛМИРАНЧЕВ,поет,белетрист,
преводач,дългогодишентреньор
нанационалнияотборпобокс
Инж.ПЛАМЕНЧЕРНЕВ,членнаНСнаБСП,
кметнаобщинаСухиндол
ВицеадмиралРУМЕННИКОЛОВ,
главендиректорнаГлавнадирекция
„Аварийно-спасителнадейност”

БНТ 1 излъчва два филма в 
памет на Гинка Станчева

В памет на една от най-оби-
чаните български актриси - Гинка 
Станчева, на 9 февруари БНТ 1 ще 
излъчи “Призвание - актриса” от 22 
ч. и на 12 февруари - “Един снимачен 
ден” от 15 ч. Документалният филм 
“Призвание - актриса” разкрива же-
ната и актрисата Гинка Станчева в 
разказ от първо лице. В киното име-
то й неизменно се свързва с леген-
дарния Апостол Карамитев. В те-
атъра е незабравимата Жулиета в 
партньорство с актьора Пейчо Пеев 
- Ромео. Той е нейният съпруг и един-
ствена любов. Зрителите ще разбе-
рат още как актрисата от филма 
“Земя” изправи на крака публиката в 
Кан. Филмът е режисиран от Вален-
тина Фиданова-Коларова, в главната 
роля е Гинка Станчева. Сюжетът 
на “Един снимачен ден” разказва 
за тих жилищен квартал в София. 
Спокойствието на обитателите е 
нарушено от филмов екип, който 
трябва да заснеме поредната сцена 
от нов игрален филм, с работно за-
главие “Здравей, мила”... Режисьор е 
Борислав Шаралиев, в главните роли 
са Гинка Станчева, Апостол Кара-
митев, Виолета Гиндева, Евстати 
Стратев, Васил Цонев и други.

Линка Стоянова се завръща 
на сцената с „Норма”

“Норма” от Винченцо Белини под 
диригентската палка на Вилиана Въл-
чева представя Варненската опера на 
9 февруари от 19 ч. Оперният теа-
тър във Варна поставя за първи път 
в България белкантовия шедьовър на 
23 май през 1972 г. През 2016 г. вто-
рия прочит на творбата прави неза-
бравимият главен режисьор на опе-
рата Кузман Попов. За спектакъла на  
9 февруари с маестра Вилиана Вълче-
ва работят Надежда Маккюн - дири-
гентка на хора, Даниел Йовков - свет-
линен дизайнер, и Димитър Иванов 
- мултимедия. В ролята на Норма ще 
бъде Линка Стоянова, която заедно 
с Дария Масиеро блестеше на преми-
ерата през 2016 г., а сега с тази роля 
отбелязва голямото си завръщане на 
сцената. В солистичния състав са още 
Силвия Ангелова, Валерий Георгиев, 
Гео Чобанов, Бойка Василева и Христо 
Ганевски. Участват хор и оркестър на 
ДО Варна.

СнимкаБнТ

“Призвание - актриса”

СнимкаТмПЦВарна

Линка Стоянова в “Норма”

частни дарители, 
институции и органи-
зации бяха отличени в 
шест категории по вре-
ме на петата официална 
церемония “Дарител на 
годината” за 2022 г. на 
Националната библи-
отека “Св. св. кирил и 
Методий”. За фонда на 
НБкМ през миналата 
година са дарени изда-
ния от 23 институции и 
42 частни лица на обща 
стойност над 53 000 лв. 

Статуетка и почет-
на грамота в категория 
“развитие на науч-
но-изследователската 
дейност”  бе присъде-
на на красимир Мар-
тинов, председател 
на уС на Сдружение 
“в.л.С.С.П.З.Б.”, което 
осигури стипендии за 
студенти следдиплом-
на професионална под-
готовка по “Османис-
тика”.

За принос към 
НБкМ плакет и гра-
мота в категорията 
“книгоиздаване” полу-
чи Нов български уни-
верситет и Център за 
книгата към универси-
тета, което включва 85 
заглавия в 1275 екзем-
пляра. Грамота и пла-
кет получи Димитър 
рачев, ет “футурел”, 
за дарение по програ-
мата на библиотеката 
“Осинови книга”.

в категорията “кни-
жовна памет” беше 
награден Балканският 
водороден клъстер за 
направеното дарение за 
издаването на фототип-
ното издание на аджар-
ското четириевангелие 
от 1652 г. Представите-
лят на водородния клъс-
тер на свой ред връчи 
грамота на директора на 
библиотеката за успеш-
ната съвместна работа, 
а доц. александрова 
обяви, че през 2023 го-
дина сътрудничеството 
ще продължи с фото-
типни издания на други 
документи от фонда на 
библиотеката. в същата 
категория “книжовна 
памет” е отличен и ху-
дожникът тодор анге-
лиев за цялостно бран-
диране, дизайн и лого 
на 145-та годишнина на 
Националната библио-
тека. Художникът пода-
ри оригинала на своята 
картина с библиотеката, 
използвана за годиш-
нината, на директорка-
та доц. д-р красимира 
александрова.

в категорията “Ма-
териално-културно на-
следство” бе отличен 
акад. иван тодоров за 
дарението на портрет 
на неговия баща - проф. 
тодор Боров на худож-
ника васил Стоилов. 
Проф. Боров е виден 

библиограф и основа-
тел на Българския биб-
лиографски институт, 
разкрит на територията 
на библиотеката, и със 
заслуги за построяване-
то на сегашната сграда 
на Националната биб-
лиотека точно преди 70 
години.

в категорията “кни-
гите на дарителите” за 
2022 г. бяха връчени 
две награди - на фон-

дация “Слово и Дух” за 
дарение от 268 заглавия 
според завещанието на 
проф. вера Ганчева, 
бивш директор на На-
ционалната библиотека, 
преводач и литературен 
изследовател, и на ев-
докия Златарова, за да-
рението от семейната 
лична библиотека на 
проф. иван-асен Злата-
ров - 44 заглавия, албу-
ми и документи.

Специални благо-
дарности и грамоти 
получиха  посолствата 
на Словения, Нигерия, 
азербайджан, Слова-
кия, Пакистан, черна 
гора, иран, алжир, 
Грузия, Монголия, ка-
захстан, Сърбия, куба, 
индия, армения - 15 
държави, които откри-
ха свои литературни 
кътове в Националната 
библиотека.

Премиерата на пиесата 
“арт” на Ясмина реза, превод 
красимир Мирчев, под режи-
сурата на владислав Стоиме-
нов, ще се състои на 10 и 21 
февруари от 19 ч. на камерната 
сцена на Младежкия театър 
“Николай Бинев”. Спектакълът 
се осъществява с финансовата 
подкрепа на Министерството 
на културата и съвместно със 
сдружение “клас5х5”.

режисьор е владислав 
Стоименов, който е актьор от 
трупата на Младежкия театър 
и носител на наградата “Злат-
на роза 2022” в категорията 
“Главна мъжка роля” за ро-
лята си във филма “Шекспир 
като улично куче”, реж. вале-
ри Йорданов.

Сценографията на спекта-
къла e на един от най-актив-
ните и талантливи млади бъл-
гарски сценографи - ванина 

Цандева, а композитор e едно 
от най-големите имена в света 
на българската театрална му-
зика - калин Николов.

в ролите на тримата най-
добри приятели, чието приятел-
ство е силно разклатено от по-
купката на една безумно скъпа 
чистобяла картина, са актьори-

те Петър Петров-Перо, Георги 
Гоцин и кирил Недков.

“арт” е вълнуваща история 
за изкуството, приятелството и 
способността ни да останем 
верни на себе си, но и на прия-
телите си, когато виждаме све-
та по различен начин. Може 
ли една картина да постави 

на изпитание дългогодишни 
приятелства? Доводите “за” и 
“против” картината премина-
ват границата на добрия тон. 
тримата най-добри приятели 
я използват за параван, за да 
кажат какво наистина мислят 
един за друг и приятелствата 
им изглеждат все по-крехки и 
носещи умора, а не вдъхнове-
ние. Ще успеят ли Серж, Марк 
и иван да запазят 15-годиш-
ното си приятелство или една 
картина ще сложи края му?

Пиесата “арт” е явление в 
модерната драматургия и миг-
новено постига изключителен 
успех както сред критиката, 
така и сред публиката в целия 
свят. Поставяна е в много теа-
три във франция, великобри-
тания, СаЩ, Япония, Порту-
галия, русия, индия, Южна 
африка, италия, аржентина, 
тунис и много други.

Националната библиотека 
награди дарителите 
за 2022 година

Владислав Стоименов поставя „Арт” на Ясмина Реза 
в Младежкия театър „Николай Бинев”

Презминалатагодиназанейнияфондсадарениизданияот
23институциии42частнилицанаобщастойностнад53000лв.

СнимкаСТефанрангелоВ/наЦионалнаБиБлиоТека

СнимкамладежкиТеаТър“николайБинеВ”
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

променливо облачно,слабсняг облачно,слабсняг променливосдъжд

максимални максимални максимални максимални

0
oC 3

oC 4
oC 5

oC

00.15“нашиятследобедсбсТв”
/п/

01.15“ляваполитика”
02.10“студиоикономика”/п/
03.10“Шевица”
04.10“думатаеваша”/п/
05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.20“актуалноотденя”/п/
07.55“дискусионенклуб”/п/
09.00 “За историята свободно”

/п/
10.00Твпазар
10.20документаленфилм
10.50Твпазар
11.10музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“Контра”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсбсТв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“актуалноотденя”
20.00“студиоикономика”
21.00“ляваполитика”/п/
22.15 новини - централна еми-

сия/п/
22.40“актуалноотденя”/п/
23.20“студиоикономика”/п/

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.20 100%будни-сутрешноток-
шоу

11.00 Култура.бг - предаване за
култура с димитър стояно-
вич

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк,малкиятрицар”-ани-

мационенфилм
14.45 “децата от улица “чайка” -

анимационенфилм
15.15 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 още от деня - коментарно

предаване
18.45 спортТоТо
19.00 последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 “вина” - тв филм /6 епизод/

(12)
22.00 впаметнагинкастанчева.

“призвание-актриса”-доку-
менталенфилм

23.00 посветаиунас
23.25 “демонътнаимперията”-тв

филм/4серия/
00.20 светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешноток-

шоу/п/
02.25 Култура.бг - предаване за

култура с димитър стояно-
вич/п/

03.20 джинс/п/
03.50 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм/п/
04.15 олтаритенабългария
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5еп.7

21.00премиера:“мрежаотлъжи”
-сериал,еп.9

22.00премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.24

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Татенца” - сериал, еп.29,
30

01.30“Катонакино”-предаване
закино

01.40 “опасни улици” - сериал,
с.15

02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, българия” - су-
трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на
NOVA

12.00новинитенаNOVA
12.30“еднажена”-сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00“немеоставяй”(премиера)

-сериенфилм
16.00новинитенаNOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу 
17.00 “семейни войни” (премие-

ра)-телевизионнаигра
18.00 “голямото преследване”

(премиера)-телевизионна
игра

19.00 новините на NOVA - цен-
тралнаемисия

20.00 “черешката на тортата”
(новсезон)-риалити

21.00“Хавай5-0”-сериал,сезон
10

22.00“честниизмамници:отново
в играта” (премиера) - се-
риал,сезон2

23.00новинитенаNOVA
23.30“безкрайност”(премиера)-

сериал,сезон1
00.30 “черниятсписък” - сериал,

сезон6
01.20 “престъпни намерения” -

сериал,сезон1
02.00“песентанаживота”-сери-

енфилм
03.40“останисмен:Завинаги” -

сериал/п/
05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Развитието на делата ще 
ви зарежда с добри очак-
вания. Нужни са усилия, но 
ще се справите.

Съсредоточете се върху 
предстоящите си дела и 
по-малко върху несъвър-
шенствата на околните.

Чувствате се в отлична 
форма на духа и работос-
пособни да се справите с 
всичко днес.

Не се ограничавайте в из-
бора си на възможности, 
търсете най-доброто за 
себе си.

Добрата атмосфера на ра-
ботното място ще напра-
ви деня успешен. Ще подо-
брите резултатите си. 

Съвместните начинания 
ще дадат резултати, ще се 
отразят положително на 
авторитета и доходите.

Вниквайки в детайлите, 
ще откривате слаби мес-
та, които иначе биха по-
пречили на работата ви.

Културните развлечения 
ще ви зареждат с пози-
тивни мисли, подтикващи 
ви към размисъл.

Намеренията ви са напъл-
но осъществими, стига да 
сте организирани и да ра-
ботите в тази посока.

Вземайте заедно решения-
та, бъдете търпеливи и не 
се гневете, ако срещнете 
неразбиране.

Промените в бизнеса ще 
се отразят на печалбите и 
рисковете, свързани с тях. 
Успех.

Бързо ще се справите със 
семеен ангажимент и ве-
черта ще ви остане време 
и за по-приятни неща.

православенкалендарскръбнавест

скръБна вест
с голяма болка научихме 

за кончината на нашата колежка 

лЮБка 
МоМЧИлова

която преди години беше част от екипа на ДуМа. 
Ще я помним с нейния жизнерадостен характер, 
страст към изящното слово и ненаситна любозна-

телност. през годините тя представяше автори-

тетни и обичани личности от различни области 
на живота на читателите на няколко издания. 
сътвори и прекрасни есеистични текстове.

поднасяме нашите искрени съболезнования 
на съпруга й Георги, който също беше наш коле-

га, на синовете, снахите и внуците й, с които тя 
много се гордееше.

почивай в мир, Бубе!

опелото ще се състои на 10 февруари от  
13,30 ч. в черквата в кв. “Горна баня”

Колегите от ДУМА

никифор пожелал да получи
мъченически венец и така спасил
приятелясисаприкий

в град антиохия един свещеник
наимесаприкийиединхристиянин
на име никифор били свързани по-
междусистясноприятелство.вта-
кава дружба те проживели няколко
години. но духът на злобата смутил
мира,койтосъществувалмеждутях;
тесескаралиистрашнавраждаза-
менила предишното приятелство.
след известно време никифор раз-
брал колко грешни и неугодни богу
са чувствата на вражда и пожелал
дасепомирисъссаприкия.носап-
рикийнеискалидачуезатова.

Това било около половината на
третото столетие. настанало тежко
гонениепротивхристияните.сапри-
кий,катосвещеник,билхванатпръв
иотведеннасъдприуправителяТой
безстрашноизповядалпреднеговя-
ратаси.

Управителят заповядал жестоко
да мъчат саприкия, но като видял,

чемъчениятанемогатдагосклонят
дасеотречеотвярата,управителят
го осъдил на смърт. повели го към
лобнотомясто.изведнъжшествието
билоспряноотникифора,койтомо-
лел саприкий да му прости, но той
с гняв се отвърнал от него. войни-
ците, които го отвеждали на смърт,
сечуделикакможеединчовекпред
смъртта си да таи толкова злоба и
омраза.

саприкийдокрайостаналнеумо-
лим,неприелмолбатанабрата, не
смекчил гнева си и господ го нака-
залзанеговотожестокосърдие,като
отнелотнегоблагодатнатасила,ко-
ятогоукрепяваласредмъченията.и
сърцетонасаприкийсеизпълнилос
малодушенстрахотсмъртта.Когато
дошловреметоданаведеглавапод
меча,тойсеотрекълотХриста.ни-
кифор се ужасил и започнал да го
увещава да не се отрича от вярата
си.носърцетонасаприкийостана-
ло глухо и за спасителните съвети.
Тойповторилотречениетоси.Тогава
никифор извикал: “мене със смърт

накажете!азсъмхристиянин!”един
от войниците се затекъл при упра-
вителя и му разказал, че саприкий
сеотказалотХриста,ноникифорсе
обявилзахристиянинибилготовда
умре за вярата си. Управителят за-
повядалдаосвободятсаприкий,ана
никифордаотсекатглавата.

Църкватапочитана9 февруарисв.мчкникифор(отданиенасретениеГосподне)
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Зидар.Косопад.Девадаси.Нотис.Марин.Кол.Во-
лов/Панайот/.лен.ле/Иван/.Пер.Робурит."Дел".
Сакос.Волан.Речи.ГиТис.лан/Жан/.Волен/Илия/.
Ватанабе /Хосе/. Асенова /Севда/. Савов /Стефан/.
Дож.На.Син.Нид.Ериди.Нал.Нели/"СтасиНели"/.
"Ени"."Ан".Никитини/Аким,Пьотър,Дмитрий/.Оло-
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Монолит.Дар.Вир.Каситерит.Ре.Конен/Валенти-
на/.Товар.Борисов/Бойко/.Философи.Колан.АОК.
лозен.Корито.Снахи.ИНА.

отвЕСно: Николо Паганини. Ориноко. лос.
лекит.Накирар.Рор.Силон.Ротас/Василис/.лидин
/Владимир/.Кили/Жан-Клод/.Кепов/Иван/.Синан.
Тас.Косат.Ротатор.Савиних/Виктор/.Маноно.Ди-
лов /любен/.Боден /Никола-Тома/.Косев /Атанас/.
Сак.Соболев/Владимир/.лимонин.Ас.Ад."Вула".
Илот.Фон.Калем.Ранаде/Аджит/.Омилетика.Ва-
лин.Сорел.Тирол.лазарет.Вежинов/Павел/.Тиво-
ли.Видин.Рон.Диван.Тасо/Торкуато/.Родан."Де-
лони".Ирод.Рози.Нас.лечева /Весела/.АнаМар.
Фен."Марибелина"."АнаКаренина".
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Гледайте

по Евроспорт 1
Ски
СП в куршевел
12.15 Супер-Г (мъже)

колоездене на ПиСта
19.00 еП в Гренхен

по Макс спорт 1
тениС
15.30 турнир атП 250 в Монпелие
 
по Макс спорт 2
20.00 турнир атП 250 в далас

по Макс спорт 4
автоМобилизъМ
20.00 Рали “Швеция”

баСкетбол
21.05 Макаби та - Цървена звезда

по Макс спорт 3
21.30 болоня - барселона

ЛеБрон Джеймс затвърди 
статута си на един от най-ве-
ликите играчи в историята на 
НБа. той подобри рекорда на 
легендарния карим абдул-
Джабар за най-много точки в 
Лигата.

Джеймс отбеляза своята 
точка №38 388 в НБа малко 
преди края на третата част 
при загубата на Лос андже-
лис Лейкърс от гостуващия 
Оклахома Сити тъндър със 
130:133. това се случи пред 
погледа на самия абдул-Джа-
бар, който бе на трибуните в 
залата и излезе на паркета за 

кратка церемония.
“Благодаря на феновете 

на Лейкърс, те наистина са 
уникални. Да сторя това в 
присъствието на легенда като 
карим наистина е специал-
но”, сподели Джеймс. той се 
нуждаеше от 36 т., за да прати 
рекорда в историята, но заби 2 
повече и вече има 38 390 т. в 
славната си кариера. 

Звездата на “езерняците” 
отбеляза  рекордната 38 388-а 
точка около минута преди края 
на третата четвърт след стрел-
ба с изтегляне назад. веднага 
след това играта бе временно 

спряна и на паркета се прове-
де тържествена церемония, по 
време на която “краля” получи 
от абдул-Джабар топката, с 
която вкара за рекорда.

На терена заедно с Джеймс 
бяха негови близки, включи-
телно майка му, съпругата му 
и децата, а от трибуните го 
аплодираха редица легенди 
на НБа, спортни звезди като 
флойд Мейуедър, Джон Маке-
нроу, рапърът Джей-Зи и мно-
го други известни личности. 

ЛеБрон и абдул-Джабер 
позираха с комисаря на НБа 
адам Силвър, а след това и 

заедно. Джеймс се разплака, а 
след това се обърна към пуб-
ликата. “Моля ви, станете на 
крака за тази легенда, карим, 
благодаря ти за всичко”, каза 
Джеймс, а НБа припомни 
неговото мото “Стремеж към 
величие”. така щафетата бе 
предадена, а билетите за ис-
торическия мач скочиха до 90 
000 долара.

рекордът на абдул-Джа-
бар (роден фердинанд Люис 
(Люк) алсиндор) беше поста-
вен в редовния сезон на 5 ап-
рил 1984 г., а през 1989 г. той 
се оттегли с 38 387 точки. 

ал Хилал изненадва-
що победи южноамери-
канския шампион фла-
менго с 3:2 и се класира 
за финала на Световното 
клубно първенство по 
футбол, което се про-
вежда в Мароко.

Саудитският тим, 
който е първенец на 
азия,  ще излезе в спора 
за трофея срещу победи-
теля от снощния полуфи-
нал между европейския 
първенец реал Мадрид 

и африканския шампион 
ал ахли (египет).

Салем ал Даусари (4) 
откри от дузпа, а Педро 
(20) изравни, но в доба-
веното време на първо-
то полувреме реферът 
изгони Жерсон (45+8) 
с втори жълт картон за 
игра с ръка и даде втора 
дузпа за ал Хилал, а ал 
Даусари отново бе точен 
и даде аванс на тима си. 
С човек повече през вто-
рата част, арабите стиг-

наха до трети гол, дело 
на аржентинеца Лусиано 
вието (70) след пас на 
ал Даусари, който бе из-
бран за играч на мача. в 
добавеното време Педро 
се разписа отново, но 
фламенго нямаше време 
за нещо повече.

треньорът на реал 
карло анчелоти има 
проблеми, след като пре-
ди шампионата редица 
играчи окапаха за турни-
ра заради контузии. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
кирил Милов оглави за първи път 
световната ранглиста в кат. до 
97 кг на борците в класическия 
стил. Световният вицешамппион 
и европейски първенец за 2022 г. 
започна впечатляващо сезона, 
като триумфира с титлата на 
Гран при в загреб след 4 убедител-
ни победи. българинът има 50 000 
точки, като изпревари артур алек-
санян, олимпийски шампион от 
токио 2020 и 4-кратен европейски 
първенец. великият арменец е с 45 
000 т., а трети с 38 800 т. е ариф 
нифтулаев (азер), когото Милов 
надигра на 1/4-финал в загреб с 5:1. 
в момента класиците са на лагер 
в Пореч, Хърватия, и ще останат 
там до 18 февруари. След това 
тимът на братан Ценов се мести 
в тетевен, където ще продължи 
подготовка за следващия рейтин-
гов турнир - “ибрахим Мустафа” 
в александрия, египет (23-26 
февруари). Част от женския ни 
отбор - Миглена Селишка, тайбе 
Юсеин, Мими Христова и София 
Георгиева, заминава в неделя за ла-
гер в египет, а след това тимът 
също ще участва на турнира в 
александрия. националите в сво-
бодния стил пък ще се подготвят 
в тетевен от 13 до 28 февруари за 
60-то издание на турнира “дан 
колов - никола Петров” (2-5 
март) в зала “левски София”.

ЛеБрон Джеймс 
счупи велик 
рекорд в НБА

леброн джеймс подобри рекорда за най-много точки в нба, след като отбеляза 38 т. на оклахома Сити тъндър

Гриша Ганчев ще стане мажорита-
рен собственик на ЦСка след Общото 
събрание, насрочено за събота. Бизнес-
менът от ловешкото село Микре е отбе-
лязан в агенцията по вписванията с 38 
100 акции (38,1%) на клуба, колкото все 
още се водят и на съдружника му Юли-
ян инджов. третият най-голям акционер 
- Христо Стоичков, държи 20 000 акции 
(20%). това разпределение на дяловете 
не позволява да се взимат еднолични 
решения по важни за клуба въпроси, тъй 
като всяко предложение трябва да полу-
чи подкрепата на поне двама от тримата 
най-големи акционери.

Сега ситуацията коренно ще се из-
мени, след като инджов официално 

прехвърли своя дял на Ганчев, което 
автоматично го превръща в мажорита-
рен собственик на клуба и така може 
еднолично да взима решения по клю-
чови за дружеството въпроси.

На Общото събрание на клуба в 
събота ще се гласуват промени в Съ-
вета на директорите. Очакванията са 
на мястото на Юлиян инджов да влезе 
синът на Гриша Ганчев Данаил.

Преди това от клуба публикуваха 
подробна информация относно про-
екта за строителство на нов стадион и 
обясниха, че оценката на стадион “Бъл-
гарска армия” се е повишила и възлиза 
на 28 498 000 лв.

“Намираме повишението в цена-

та за напълно нормално предвид ин-
флацията, с която се сблъскваме през 
последната година. Парите за капита-
ла са осигурени и ще бъдат внесени в 
момента, в който държавата приключи 
процедурата по създаването на новото 
съвместно дружество. към този мо-
мент се изчакват финално новите ски-
ци от агенцията по геодезия, картогра-
фия и кадастър. всичко необходимо от 
страна на ЦСка e изпълнено. комуни-
кацията с Министерството на спорта е 
ежедневна и сме оптимисти, че съвсем 
скоро ще имаме работещо дружество, 
след което ще можем да преминем към 
входиране на идейния проект заедно с 
държавата”, обявиха от “армията”.

Кирил Милов 
оглави 
световната 
ранглиста

Гриша Ганчев вече ще 
е сам начело на ЦСКА
Оценкатанастадион„Българскаармия”еповишенадо28,5млн.лв.

Ал Хилал на финал на клубния Мондиал

Салем ал 
даусари  
(в средата) 
бе избран  
за играч  
на мача  
с 2 гола   
за ал Хилал 
срещу 
Фламенго


